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اقتصادی

رئیس سازمان خصوصی سازی خبر داد؛

دارندگان سهام عدالت ۱۵۰هزارتومان 
سود می گیرند

رئیس سازمان خصوصی سازی گفت:دارندگان سهام عدالت که صورتحساب یک 
میلیونی دارند ۱۲۵هزارتومان و با صورتحساب۵۳۰هزارتومانی،۶۵هزار تومان سود علی 

الحساب می گیرند و این سود به ۱۵۰هزارتومان خواهد رسید. 
میرعلی اشرف عبدالله پوری حسینی در یک نشست خبری در جمع خبرنگاران 
گفت: به مناسبت پایان عمر دولت یازدهم، نحوه عملکرد دولت در حوزه خصوصی 
سازی تشریح خواهد شد؛ بر این اساس، قرار است هفته آینده با حضور مقامات ارشد 

کشور، این کارنامه و نحوه اجرای اصل ٤٤ و نقاط قوت و ضعف آن تشریح شود.
وی افزود: ارزیابی از واگذاری های کنترلی طی سالهای گذشته صورت خواهد گرفت 
و به قبل و بعد واگذاری نمره داده شده است. پوری حسینی در خصوص سهام عدالت 
گفت: سال گذشته آیین رونمایی سامانه سهام عدالت صورت گرفت و بر این اساس ٤٧ 
میلیون نفر مجاز به ورود به سامانه شدند و از سال ٩۶ نیز شماره شبا دریافت شد و بر 
اساس آن تا امروز ۳۶ میلیون نفر وارد سامانه شده و از وضعیت سهام خود مطلع شده 
اند و ۲٩ میلیون نفر شماره شبا داده اند. وی افزود: عدم انطباق شماره شبا از سوی نظام 
بانکی دریافت شده و ۲٧ میلیون نفر شماره شبای تأیید شده دارند. این در حالی است 
که نسبت به ۲۰ میلیون نفری که هنوز شماره شبا نداده اند نگران هستیم. مهم از ٤٩ 
شرکت دارای قیمت گذاری قطعی ۳۰ شرکت سود توزیع کرده اند و ۱۶ شرکت یا 
تنفس إعلام کرده یا سود نداشته اند؛ البته سه شرکت از جمله هلدینگ خلیج فارس که 
عدد قابلتوجهی سود دارد هنوز مجمع برگزار نکرده اند. این مقام مسئول درباره میزان 
سود سهام عدالت گفت: افرادی که مجموع سهام تخصیص یافته به آنها از محل سود 
، تخفیف، و آورده نقدی یک میلیون تومان است، و صورتحساب کنونی انها معادل این 
رقم است، واریزی سود سهام عدالت برای انها ۱۲۵هزارتومان خواهد بود. وی افزود: برای 
افرادی که سهام انها ۵۳۰ هزارتومان است نیز مبلغ سود حدود ۶۵هزارتومان خواهد بود. 
وی تصریح کرد: این میزان سود افزایش می یابد چرا که سه شرکت مهم سهام عدالت 
از جمله هلدینگ خلیج فارس هنوز مجمع خود را برگزار نکرده اند و  اگر این مجامع 
برگزار شود نرخ سود افراد دارای یک میلیون تومان سهام، ۱۵۰ هزار تومان خواهد بود. 
رئیس سازمان خصوصی سازی گفت: تنها افرادی که تا پایان تیرماه سال جاری اقدام به 
افزایش سقف سهام خود تا یک میلیون تومان کرده اند سود کامل سال ٩۵ را می گیرند 
اگرچه واریز این وجه اجباری نیست. پوری حسینی در پاسخ به سوال خبرنگار مهر 
درخصوص ثبت نام جدید برای دریافت سهام عدالت گفت: هیات دولت به هیچ عنوان 
بر این ایده پافشاری نمی کند که در دریافت سهام عدالت را ببندد بلکه این علاقمندی 
وجود دارد که افراد بیشتری از این سهام برخوردار شوند. اما باید در مرحله اول آن دسته 
از مشمولانی که ثبت نام کرده و هم اکنون در مراحل اعلام شماره شبا و دریافت سود 

قرار دارند، تعیین تکلیف نهایی شوند و پس از آن به سراغ ثبت نام جدید برویم.

معاون وزیر نفت :

نیازی به واردات گاز ازترکمنستان 
نخواهیم داشت 

معاون وزیر نفت گفت: با راه اندازی خط انتقال گاز دامغان به نکا، ضرورت واردات گاز 
از ترکمنستان از بین می رود، اما با هدف گسترش تعامل با کشورهای همسایه، سواپ 

گاز این کشور را ادامه می دهیم. 
حمیدرضا عراقی  ، درباره راه اندازی خط انتقال گاز دامغان به نکا، بیان داشت: 
از طریق این خط لوله که بزودی به بهره برداری خواهد رسید، روزانه ۳۵ میلیون 

مترمکعب گاز به ظرفیت انتقال گاز مناطق شمالی کشور افزوده می شود.
وی درباره تاثیر راه اندازی این خط لوله در بی نیازی کامل به واردات گاز از ترکمنستان، 
گفت: ضرورت این واردات با راه اندازی این خط از بین می رود. در واقع با راه اندازی این 
خط لوله، این ضرورت که در صورت قطع گاز ترکمنستان با مشکل مواجه شویم، به 
پایان رسید. معاون وزیر نفت در امور گاز ادامه داد: البته با توجه به تمایل ما برای تعامل 
با همسایگان، سواپ گاز ترکمنستان به جمهوری آذربایجان را ادامه می دهیم.به گزارش 
ایرنا، خط لوله نکا-دامغان قرار است هفته آینده به طور رسمی افتتاح شود. با راه اندازی 
این خط لوله، گاز استان های شمالی و شمال شرق کشور به صورت پایدار تامین شده و 
مشکل افت فشار در فصل زمستان در این مناطق به طور کامل برطرف می شود.بزرگ 
ترین مشکل در تامین گاز مناطق شمالی، ضعف شبکه گاز شمال کشور بود که با بهره 
برداری از خط لوله انتقال گاز قوشه- دامغان- کیاسر- ساری- نکا این مشکل به طور کامل 
مرتفع می شود. پیش از این، بخشی از گاز مناطق شمالی کشور از محل واردات گاز 
ترکمنستان تامین می شد که البته این کشور بارها در روزهای سرد سال، تلاش کرد 
با تهدید به قطع گاز، از ایران امتیازاتی را بگیرد و حتی در برخی موارد قیمت گاز را نیز 
افزایش دهد. در نهایت، شرکت ترکمن گاز از ۱۲ دی ماه سال ۱۳٩۵، اقدام به قطع 
صادرات گاز به ایران کرد. این کشور، صادرات گاز به ایران را در حالی با ادعای طلب ۱.8 
میلیارد دلاری متوقف کرد که با هیات ایرانی مذاکره و توافق کرده بودند روند صادرات 
گاز ادامه داشته باشد.ادعای طلب از شرکت ملی گاز ایران بابت صادرات گاز در سال های 
۱۳8۶ و ۱۳8٧ است که تهران آن را قبول نداشته و خواستار ارجاع موضوع به داوری 
بین المللی است. پس از اقدام ترکمنستان در قطع گاز، حرکت های مردمی برای بهینه 
سازی و کاهش مصرف گاز برای مقابله با این اقدام شکل گرفت.با وجود قطع صادرات گاز 
ترکمنستان به ایران در اوج سرمای دی ماه، هیچ مشکلی در تامین گاز مناطق شمالی 

کشور رخ نداد و از طریق مدیریت شبکه توزیع، گاز مورد نیاز این مناطق تامین شد.

حجتی: 

واگذاری فعالیت های کشاورزی به بخش 
خصوصی سرعت می گیرد 

وزیر جهاد کشاورزی با تاکید بر اینکه واگذاری فعالیت های کشاورزی به بخش 
خصوصی سرعت می گیرد، گفت: برای استفاده بیشتر از ظرفیت ارقام زراعی تولید 
شده باید از بخش خصوصی و شرکت های دانش بنیان و همچنین کارآفرینان بهره 

مناسب را برد. 
محمود حجتی روز سه شنبه در دومین جشنواره معرفی ارقام زراعی و باغی که در 
موسسه تحقیقاتی تهیه و اصلاح نهال و بذر کشور واقع در کرج برگزار شد، معرفی ۲8 رقم 
بذر که امروز صورت گرفت ناشی از تلاش بخش دولتی و خصوصی است و این در حالی 
است که در بخش دولتی باید هدایتگر فعالیت ها باشیم. وزیر جهاد کشاورزی گفت که 
شعار ما در بحث اقتصاد مقاومتی و بحث های مدیریتی به خصوص در بخش کشاورزی، 
افزایش بهره وری بوده و برای دسترسی به این گنج بی پایان بدون شناخت نسبت به 
ظرفیت های بی پایان بذر محال است. حجتی خاطرنشان کرد: برای اینکه بتوانیم بهره 
وری مناسب را از ظرفیت های موجود در کشور داشته باشیم، باید از لاک خودمان بیرون 
بیاییم و از تجریبات دیگر کشورها استفاده کنیم. وی افزود: بذور همچون گنج های نهفته 
ای هستند که خداوند در قالب ارقام مختلف در اختیار ما قرار داده است. وزیر جهاد 
کشاورزی اظهار داشت: باید شکرگزار خدا باشیم که این همه نعمت را از وجوه مختلف در 
اختیار ما می گذارد ولی از کنار آن بدون آنکه ببینیم می گذریم. وی با تاکید بر اینکه همه 
چیز را در درون بخش دولتی نمی توانیم تمام کنیم و باید از بخش خصوصی بهره ببریم 
و از سرمایه آن ها استفاده کنیم، گفت: موسسات تحقیقاتی باید مسئولیت روغن کاری 
و به هم چفت و بست کردن این زنجیره را به عهده گیرند و با نگاه های دیروز هم نیاز 
کشور را تامین و هم رقابت کنیم. وی بیان داشت: سرمایه گذاری های بزرگی در بخش 
کشاورزی در دنیا انجام می شود و محصولاتشان با هم رقابت می کند، مثل بحث سبزی 
و صیفی که در دنیا رقابت زیاد است و آخرین دستاوردها را باید استفاده کرد که به خاطر 
محدودیت آب، زیست محیطی و افزایش تقاضا است که باید از این ظرفیت استفاده کنیم. 
وی افزود: ما موظف هستیم مشکلات را برطرف کنیم، اما باید باور کنیم امکانات، ظرفیت 
ها و قابلیت های زیادی در اختیار ما است که به صورت بهره ور از آن استفاده نمی کنیم. 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
۱- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۶۱۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶۶۱ آقای محمد جزء 
نوشین روان فرزند احمد در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ٩۶/۳۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۱٩۱ اصلی واقع در 

قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف ۲۵۰۲(
۲- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۳۰٧۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩۱۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰٤۳٩ آقای حسین پور 
احمدی فرزند احمدآقا در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱8۰ مترمربع پلاک شماره ۱8/۳۶ فرعی از ۱۰۲۵۰ 

اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۳۱٧۵(
سید  آقای   ۱۳٩۲۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۲۰۱٤ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰٤۱۶٤ شماره  رای   -۳
محمدمهدی فاطمی فرزند سید ابوالحسن در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۲۱/۲۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۱۳۵/۱/۲۲۰ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

محمدجواد قریشی .)م الف ۳۱٧8(
محمود  آقای  کلاسه ۱۳٩۱۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۱۵۰۳  پرونده  به  مربوط  شماره ۱۳٩۳۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰٤٤٤۱  رای   -٤
معتمدی جعفری فرزند اصغر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۱8/۶۰ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲٧۵ اصلی 

واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۳۱٧۳(
۵- رای شماره ۱۳٩۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱8۶۲۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩۱۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰٩۳۲8 آقای فرهاد بیگدلو 
فرزند حجت اله در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۵۳/۲٧ مترمربع پلاک شماره ۱۰٤٤8 اصلی واقع در قم بخش 
۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلامعلی رئیس ابراهیمی احدی از وراث حسن 

رئیس ابراهیمی .)م الف ۳۱٩٤(
۶- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۱٧88 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩۵۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۱8٧۱ آقای علی عسگری 
فردوئی فرزند مسلم در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۵٩/8۳ مترمربع پلاک شماره ۱۱۲٤۱ اصلی واقع در قم 

بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی .)م الف ۳۱٩۶(
٧- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱۵۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶٩۱ آقای جواد محمد 
حسینی طاهری فرزند ماشاله در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از متعاملین.

)م الف ۳۱8۱(
8- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱٤۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶٩۳ آقای عوض میرزائی 
اوچموش فرزند غلامحسین در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۳۱8۱(

ابوالقاسم  آقای  پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶٩۶  به  مربوط  رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱٤٩   -٩
پرویزی راحت فرزند عزیزعلی درنیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م 

الف ۳۱8۱(
آقای مرتضی  به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶٩٤  ۱۰- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱٤٧ مربوط 
عقیلی فرزند علی اکبر در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۳۱8۱(

۱۱- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱٤۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶٩۰ آقای میرحسن 
حسینی گونلوئی فرزند میرحسین در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م 

الف ۳۱8۱(
۱۲- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱٤٤ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶٩۲ آقای سید فتاح 
حسینی فرد گونلوئی فرزند میرحسین در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ 

مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از 
متعاملین.)م الف ۳۱8۱(

۱۳- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱٤8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶٩۵ آقای خانم پری 
لطفی ولینی فرزند محمدآقا درنیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ مترمربع 
پلاک شماره ۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از متعاملین.

)م الف ۳۱8۱(
۱٤- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱۳٩ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶88 آقای باب اله خلیفه 
قلی فرزند محمدولی در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ مترمربع پلاک شماره 

۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از متعاملین.)م الف ۳۱8۱(
۱۵- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱۳٧ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶8۵ آقای علی رئیس 
وند فرزند حسن در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ مترمربع پلاک شماره 
۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از متعاملین .)م الف ۳۱8۱(

۱۶- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱۳8 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶8٧ آقای قربانعلی 
محمدی فرزند غلامعلی در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۳۱8۱(

۱٧- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱۳۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶8۳ آقای علیرضا فتح 
آبادی فرزند قدرت اله در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۳۲۰/۵٧ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۰۳ 

اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۳۱8۱(
۱8- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۱۳٤ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩٤۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۶8۲ آقای سید علی 
اکبر حسینی فرد فرزند میرحسین در نیم دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ ۳۲۰/۵٧ 
مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۰۳ اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی 

.)م الف ۳۱8۱(
۱٩- رای شماره ۱۳٩۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۲٤٧٧۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩۵۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۱۲۱۲ آقای محمد بنی 
حسن فرزند غضنفر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱۵8 مترمربع پلاک شماره ۱۱۱٩٩/8 اصلی واقع در قم 

بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث سلطنت سزاوار .)م الف  ۳۱٩۱(
۲۰- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۰۵۲۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩۳۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۱۱۱۵ آقای محمدصادق 
محمدی نصر فرزند عبداله در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۲۵8/۶۲ مترمربع پلاک شماره ۱۰۲٧۵ اصلی واقع 

در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۳۱8٤(
۲۱-رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵٤8۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩۵۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۳۱۵ آقای علیرضا قنبری 
فرزند شکرعلی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۱8۵ مترمربع پلاک شماره ۱٤ فرعی از ۱۱۰۳8 اصلی واقع در 

قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۳۲۱۳(
۲۲- رای شماره ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۵٤۰۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳٩۶۱۱٤٤۳۰۰۰۱۰۰۰۰٧۲ آقای کریم انوشا 
فرزند حسین در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ٩٧/۱۵ مترمربع پلاک شماره ۱/۲۲۲ اصلی واقع در قم بخش ٤ 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از حسین جمکرانی .)م الف ۳۲۲۵(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را 
به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱396/۰4/2۰ 
تاریخ انتشار دوم: ۱396/۰۵/۰4
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰8۲۱۱ شماره  رای   -۱
۱۳٩۱۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۱۱٧۶۳ آقای امیر شوندی فرزند اسمعیل در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن ا حداث بنا شده به مساحت ۱۰8/٩۰ مترمربع 
پلاک شماره ۲ فرعی از ۲۳۳۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از آقای رستمعلی کهن .)م الف ۳۱٧۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰8۵۶8 شماره  رای   -۲
۱۳٩۲۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰۰۶۵٤ خانم آذر حیدریان فرزند ابوالحسن در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲8۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از خانم بتول زند.)م الف ۳۱٧٩(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳۲۰ شماره  رای   -۳
۱۳٩۵۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰۰۲۱8 آقای عیسی ابهری فرزند غلامعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ٧8 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۱٩٧٧ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از محمد رضویان .)م الف ۳۱٧٧(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰8۰۵۱ شماره  رای   -٤
از  قسمتی  در  حیدر  فرزند  محرابی  علی  آقای   ۱۳٩۱۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۱٧٩٤۵
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰/٩۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱ فرعی از ۲۱٧۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از ابوالفضل شاکری.)م الف ۳۱٧۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۱۶۱ شماره  رای   -۵
۱۳٩۱۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰٤۲۲۰ آقای رضا اله مدد فرزند باقر در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۳ مترمربع پلاک شماره ۲۰ 
فرعی از ۱٩٤٧ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از فاطمه و ربابه حسینعلی و محمدعلی بیگدلی فرزندان عباس 

ورثه زهرا بیگدلی.)م الف ۳۱8۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۱۵۶ شماره  رای   -۶
۱۳٩۱۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰٤۲۱8 آقای تیمور اله مدد فرزند احمد در قسمتی از 

ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 8۳ مترمربع پلاک 
شماره ۲۰ فرعی از ۱٩٤٧ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از فاطمه و ربابه و محمدعلی و حسینعلی بیگدلی 

فرزندان عباس ورثه زهرا بیگدلی .)م الف ۳۱8۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۱۶8 شماره  رای   -٧
در  محمدحسین  فرزند  بهرامی  ابراهیم  آقای   ۱۳٩۱۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰۵٩٤۱
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ٩٤/٤۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱٧۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از صفر بادی .)م الف ۳۱8۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰٤8۶٩ شماره  رای   -8
۱۳٩۲۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰۲٩8۶ آقای اکبر رحمانی ارشاد فرزند شعبان در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱8۰/۲8 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱۶٤ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف ۳۱٩8(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۱٤۵ شماره  رای   -٩
۱۳٩۱۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۱٤٧۵۰ آقای غنیمت قاسمی فرزند آدشیرین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۵ مترمربع پلاک 
شماره ۱۱٧ فرعی از ۱٩۵۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از رضا بیگ محمدی .)م الف ۳۲۰۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۰٧۲ شماره  رای   -۱۰
از  قاسم در قسمتی  فرزند  قاسمی  احمد  آقای   ۱۳٩۱۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۱٧٩۱8
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ٧٧/۵۰ مترمربع پلاک 
شماره ۱۳۱ فرعی از ۱8٩8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف ۳۲۰۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰٤۲۲ شماره  رای   -۱۱
۱۳٩۵۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰۱۰۲۵ خانم خدیجه کریمی رخشده فرزند اسمعلی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ٤۵/88 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱٩۳۵/۲ و ۱٩۳٧ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 

 )۳۲۱۶
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳٧۵ شماره  رای   -۱۲
۱۳٩۵۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰۱۰۳۲ خانم اعظم مومنی سفر لذا مالکیت دو دانگ مشاع 

از شش دانگ خانم اعظم مومنی سفر فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ ۶8 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۲٧۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از حامد و حمیدرضا و منظر و زهره بیگدلی .)م الف ۳۲۱8(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳8۰ شماره  رای   -۱۳
۱۳٩۵۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰۱۰۳۳ آقای عباس اسحاقی قمی لذا مالکیت دو دانگ 
مشاع از ششدانگ آقای عباس اسحاقی قمی فرزند مصطفی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ ۶8 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲٧۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از حامد و حمیدرضا و منظر و زهره بیگدلی.)م الف ۳۲۱٩(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۳8٤ شماره  رای   -۱٤
۱۳٩۵۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰۱۰۳٤ آقای مصطفی اسحاقی قمی لذا مالکیت دو دانگ 
مشاع از ششدانگ آقای مصطفی اسحاقی قمی فرزند نصراله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ ۶8 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از ۲۲٧۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی مع الواسطه از حامد و حمیدرضا و منظر و زهره بیگدلی.)م الف ۳۲۲۰(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳٩۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۰۲٩۳ شماره  رای   -۱۵
۱۳٩۲۱۱٤٤۳۰۰۰۲۰۰۰٧٤۵ خانم محبوبه پوربافرانی فرزند رضا در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۳/۳۵ مترمربع 
پلاک شماره ۶ فرعی از ۱۵۶٧ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از زهره افسر فرزند اسماعیلی.)م الف ۳۲۲۶(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: ۱396/۰4/2۰ 
تاریخ انتشار دوم: ۱396/۰۵/۰4
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

سخنگوی دولت گفت: محدود کردن مصرف بنزین، کاهندگی 
رشد و افزایش آن از طریق سهمیه بندی یا قیمت گذاری جدید 

بنزین در دولت مطرح نیست. 
با  خبری  نشست  در  شنبه  سه  روز  نوبخت  باقر  محمد 
خبرنگاران این مطلب را در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه »آیا 
دولت طرحی برای جلوگیری از افزایش مصرف بنزین یا برای 
سهمیه بندی دارد؟ بیان کرد.وی همچنین درباره ادامه اجرای 
قانون هدفمندی یارانه ها نیز گفت: در آیین نامه اجرای تبصره 

۲٤ قانون بودجه سال ٩۵ این موضوع دیده شده است.
سخنگوی دولت درخصوص طرح توزیع مواد مخدر دولتی 
نیز گفت: مجلس در این زمینه باید اظهارنظر کند اما چنین 
موضوعی مطرح نیست، البته دولت در نظر داشت اگر قرار بر 
باید  اقدامات جایگزین صورت گیرد، پس  اعتیاد است  ترک 
صبر کرد تا طرح از سوی مجلس بررسی شود و دولت نظر 
خود را ارائه می کند.یکی از خبرنگاران در ادامه نشست سوال 
کرد: وزارت نفت معتقد است افزایش مصرف بنزین ناشی از 
افزایش خودرو و ارتقا رفاه مردم است، حذف کارت سوخت در 
این زمینه چقدر اثر گذار بوده است و نظر دولت در این زمینه 
چیست؟ نوبخت گفت: آنچه وزارت نفت بیان کرد افزایش خودرو 
قطعا میزان سوخت گیری را افزایش می دهد ولی استدلال 
این وزارتخانه مبنی بر این که صرفا کارت سوخت نمی تواند 
مقدار مصرف را کاهش دهد، منطقی است.  وی در پاسخ به این 
که مصوبه ای را اخیرا دولت در خصوص تبدیل ریال به تومان 
تصویب کرده است، که برخی اظهار نظرها در این زمینه از سوی 
مسئولین صورت گرفته، دولت در این خصوص چه نظری دارد، 
اظهارکرد: قانون پولی و بانکی مربوط به ٤۰ الی ۵۰ سال پیش 
است و دولت برای اصلاح این قانون لایحه ای را با بیش از 8۰ 

ماده به روز شده به مجلس شورای اسلامی تقدیم کرد. 
سخنگوی دولت افزود: این که تنها در زمینه یکی از مواد آن 
اظهار نظر شود، غیر واقع بینانه است و همچنین تنها گفته شود 

برای پول ملی به جای ریال از تومان استفاده شود و مابقی 
اصلاحات در نظر گرفته نشود، درست نیست. 

نوبخت خاطرنشان کرد: دولت در این زمینه استدلال خود 
را می گوید و مردم داوری خواهند کرد که نمایندگان آن ها 
در مجلس یا دولت واقع بینانه صحبت می کنند، حال ممکن 
است نماینده ای اظهار نظری کند ولی نمی توان به حساب کل 
مجلس گذاشت و ممکن است مجلس نسبت به آن موضوع نظر 
دیگری داشته باشد.  وی ادامه داد: اگر چه پول رسمی ایران ریال 
است ولی در داد و ستدها و آنچه امروز مردم استفاده می کنند، 
بیشتر تومان مدنظر است.  سخنگوی دولت یادآور شد: عده ای 
تصور کردند با طرح این موضوع قرار است هر چه پول به صورت 
ریال چاپ شده از دور خارج و اسکناس جدید ضرب می شود 
که چنین چیزی درست نیست، ما هر ساله سیاست نو کردن 
پول را در دست اقدام داریم که می توانیم بر اساس تومان در این 
زمینه اقدام کنیم.  نوبخت افزود: تصمیم دولت اصلاح نظام پولی 
و بانکی است و اینکه این موضوع را معطوف به یک ماده بکنند، 
درست نیست. ما می خواهیم مناسبات جاری مردم راحت باشد. 
نوبخت در پاسخ به این که دولت چه نظارتی بر پرداخت نشدن 
وام مسکن زوج های جوان از سوی بانکه ای عامل دارد، گفت: 
قرار بود امروز جلسه شورای پول و اعتبار برگزار شود که اگر 
تشکیل شد این موضوع را پیگیری خواهم کرد.  وی در پاسخ 
به این که آیا دولت بنای افشای پرونده متهمان پرونده نفتی 
که تعدادی از آنها از وزرای دولت دهم بودند را دارد، اظهارکرد: 
دولت اسناد لازم را به دستگاه قضایی ارائه کرده است و هر 
سند دیگری هم لازم باشد تا مردم نسبت به آن مطلع شوند 
ارائه خواهد کرد .  سخنگوی دولت همچنین گفت: سیاست 
دولت این بود قبل از اینکه حکمی در مراجع قضایی به قطعیت 
نرسیده است از انتشار آن خودداری شود تا پس از قطعیت 
احکام افراد اطلاع رسانی صورت گیرد .  نوبخت در پاسخ به 
آخرین وضعیت هیات هفت نفره در قرارداد توتال توضیح داد: 

طبق قانون نفت هیات عالی متشکل از روسای کمیسیون برنامه 
و بودجه و انرژی مجلس شورای اسلامی ، دادستان کل کشور 
، وزرای اقتصادی ودارایی ، نفت و رئیس سازمان برنامه وبودجه 
و بانک مرکزی براین قرارداد نظارت دارند.  وی خاطرنشان کرد: 
روز گذشته از سوی قوه قضاییه خواسته شد تا برای بررسی 
بیشتر تشکیل این جلسه یک هفته دیگر تمدید شود و در 
کنار این موضوع تمامی پیوستهای این قرارداد در اختیار اعضای 
هیات قرارداده شد و یک نسخه هم به رئیس مجلس شورای 
اسلامی ارائه گردید و هرگونه سئوالی در این زمینه مطرح باشد 
پاسخ آن داده خواهد شد.  سخنگوی دولت در پاسخ به این 
که لایحه اصلاح نظام پولی وبانکی چقدر برای خارج کردن 
پول از حالت کالا کمک خواهد کرد، گفت: زمان زیادی برای 
بازبینی این لایحه صرف شد ولی آنچه انجام شد این است که 
هم کنشگران عرصه پولی و بانکی حقوقشان رعایت شود و هم 
اقتصاد ملی با این اصلاحات تقویت گردد. نوبخت در پاسخ به 
گلایه گروه های نهضت سواد آموزی درباره استخدام در آموزش 
و پرورش ، گفت: در زمینه استخدام نیروها آزمون هایی برگزار 
شد ودر این خصوص از وزارت آموز شو پرورش می خواهم 

آخریم وضعیت را اطلاع رسانی کند .

رشد اقتصادی سال 9۵ با احتساب نفت ۱۱.۱ درصد است 
سخنگوی دولت  در ادامه  رشد اقتصادی کشور در سال ۱۳٩۵ 
را با احتساب نفت ۱۱.۱ درصد اعلام کرد. وی  افزود: در گذشته 
تفاوت در نتیجه آمار رشد اقتصادی از سوی مرکز آمار و بانک 
مرکزی وجود داشت که به دلیل محاسبات بر اساس سال پایه 
یود، اکنون برای محاسبه رشد اقتصادی سال پایه ۱۳٩۰ در نظر 
گرفته می شود.وی با استناد به اعلام مرکز آمار ایران افزود: رشد 
اقتصادی سال گذشته بدون احتساب نفت بر پایه سال ۱۳٧۶ 
رقم ۶.۳ درصد است که بر اساس سال پایه ۱۳٩۰ این رقم 
۶.٤ درصد می شود.سخنگوی دولت گفت: همچنین رشد گروه 
کشاورزی بر پایه سال ۱۳٧۶ رقم ۵ درصد بود که بر اساس پایه 
سال ۱۳٩۰ این رقم ۲ درصد است.نوبخت افزود: رشد گروه 
صنعت بر بایه سال ۱۳٧۶ رقم ۱۱.۳ درصد است که بر اساس 
سال پایه ۱۳٩۰ این رقم به ۱8.۱ درصد می رسد.معاون رئیس 
جمهوری گفت: در بخش ساختمان هم رشد اقتصادی بر اساس 
سال پایه ۱۳٧۶ منفی ۱۲.۶ درصد بود که بر اساس سال پایه 
۱۳٩۰ منفی ۱۱.۳ درصد است.سخنگوی دولت ادامه داد: رشد 
خدمات بر پایه سال ۱۳٧۶ رقم ٧.۱ درصد بود که بر اساس سال 

پایه ۱۳٩۰ رقم ۵.٩ درصد است.

سخنگوی دولت:

 سهمیه بندی یا قیمت گذاری بنزین 
در دولت مطرح نیست 

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

متن آگهی
به اطلاع عموم میرساند مساحت ۳۰۰۰۰ )سی هزار( مترمربع از اراضی ملی پلاک 
۱۰ -اصلی بخش 8 موسوم به حسین آباد نیزار واقع در کیلومتر ٤۵ جاده قدیم قم-

اصفهان جهت اجرای طرح درختکاری به آقایان محمدعلی-حسن -حسین- حبیب 
همگی حدادی بصورت اجاره واگذار گردیده است با توجه به اینکه افراد یاد شده نسبت 
به اراضی واگذاری موصوف انصراف داده اند لذا متقاضیان جایگزینی واجد شرایط دارای 
توان پرداخت هزینه ها و خرید اعیانی احداثی بر اساس اولویت های موجود در واگذاری 
زمین )موضوع ماده ۱٤ دستورالعمل اصلاحی ضوابط واگذاری اراضی ملی و دولتی ( به 
شرح ذیل ظرف مدت مهلت ۱۵ روز از تاریخ انتشار این آگهی به مدیریت امور اراضی 
سازمان جهاد کشاورزی استان واقع در بلوار الغدیر )جاده اصفهان( - جنب بوستان 
علوی -  سازمان جهاد کشاورزی استان -طبقه ۶ اتاق ۶۰۳ جهت کسب اطلاعات 

بیشتر مراجعه و درخواست خود را ارائه نمایند.
اولویت ها:

۱- متخصصان و کارآفرینان بخش کشاورزی با اولویت ساکنین در محل
۲- افراد با تجربه یا فارغ التحصیلان در رشته های مرتبط با طرح

۳- کارمندان دولت مشروط به ترک اشتغال، بازخرید از خدمت و یا بازنشستگی
٤- سایر اشخاص واجد شرایط 
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چرا هیات مدیره پرسپولیس معرفی نمی شود؟
با وجود وعده های متعدد وزارت ورزش و جوانان مبنی بر معرفی اعضای جدید هیات 

مدیره پرسپولیس اما این اتفاق هنوز رخ نداده است.

با نزدیک شدن به فصل هفدهم لیگ برتر فوتبال ایران زمزمه هایی به گوش رسید 
مبنی بر این که وزارت ورزش و جوانان قصد تغییر در هیات مدیره باشگاه های استقلال و 
پرسپولیس را دارد. در همان مقاطع صحبت از این شد که با پایان فصل شانزدهم، هیات 
مدیره جدید سرخابی های تهرانی معرفی می شوند تا این دو باشگاه با مدیریت جدید، 

فصل هفدهم را آغاز کند.
 از همان ابتدا وعده های وزارت ورزش و جوانان به آخر خرداد ماه رسید و عنوان شد 
نهایتا تا پایان بهار هیات مدیره جدید دو باشگاه پر طرفدار تهرانی معرفی می شود اما باز 
هم این وزارتخانه به وعده خود عمل نکرد و اعضای هیات مدیره دو باشگاه معرفی نشد.

البته با گذشت زمان در نهایت از سوی وزارت ورزش و جوانان، هیات مدیره آبی های 
تهرانی معرفی شدند اما باز هم قهرمان لیگ شانزدهم با اعضای نصف و نیمه هیات مدیره 

سابق به کارش ادامه  داد.
پس از معرفی هیات مدیره باشگاه استقلال عنوان شد که "به زودی" هیات مدیره 
پرسپولیس هم معرفی می شود اما همچنان این وعده به زودی محقق نشده است و 

کماکان باز هم وزارت ورزش و جوانان صحبت از این هفته  و هفته  آینده می کند.
در این بین بارها و بارها محمدرضا داورزنی در مصاحبه های مختلف وعده چند روز 
بعد را برای معرفی اعضای هیات مدیره پرسپولیس داد اما باز هم هیچ نامی از سوی 
وزارت ورزش و جوانان معرفی نشد تا باشگاه پر طرفدار تهرانی با مدیریت قبلی، فصل 

را آغاز کند.
حال که دو روز تا آغاز فصل هفدهم زمان باقی  مانده است، انتظار می رود که وزارت 
ورزش و جوانان در اقدامی شایسته پیش از آغاز لیگ، هیات مدیره جدید پرسپولیس را 
معرفی کند تا این باشگاه با مدیریت جدید فصل را آغاز کند چرا که اگر وزارت ورزش در 
میانه های فصل دست به تغییرات مدیریتی این باشگاه بزند، شاهد تلاطم های مدیریتی 
در بحبوحه لیگ در باشگاه پرسپولیس خواهیم بود و این موضوع آسیب زیادی به این 

باشگاه وارد می کند.

ایفمارک مصدومیت جباری را تایید کرد

قرارداد بازی به بازی یا فسخ قرارداد!
در حالیکه در روزهای گذشته خبر تایید مصدومیت زانوی جباری توسط ایفمارک 
اعلام نمی شد، اما ظاهرا آنها به صورت رسمی به باشگاه استقلال اعلام کرده اند، 

مجتبی جباری، به طور قطعی از ناحیه زانو مصدوم است.
پس از پیوستن مجتبی جباری به استقلال، حرف و حدیثهای زیادی درباره 
مصدومیت جباری از ناحیه زانو منتشر شد. عکسی که وریا غفوری در اردوی ارمنستان 

با زانوبند منتشر کرد هم شایعات را بیشتر و بیشتر کرد.
حتی خبر آمد که دکتر نوروزی، پزشک استقلال هم از قرارداد بستن با بازیکنان 
بدون تایید تست پزشکی گلایه کرده و از منصوریان و کادر فنی حسابی شاکی شده 
است و به همین دلیل بود که کادر پزشکی استقلال در اردوی ارمنستان حضور پیدا 
نکردند.البته در یکی دو روز گذشته خبر آشتی کنان کادر پزشکی هم با استقلال 
منتشر شد تا فضا کمی آرام شود اما این پایان ماجرا نبود. ظاهرا ایفمارک پس از حضور 
بازیکنان استقلال در تست پزشکی اعلام کرده مصدومیت زانوی جباری به نوعی 
است که او نمی تواند ٩۰ دقیقه در زمین حضور داشته باشد و البته اگر در حین بازی 

مصدوم شود، ممکن است بازیهای زیادی را برای استقلال از دست بدهد.
دیروز یک خبرگزاری نوشته بود که شاید به همین دلیل است که مسئولان 
استقلال با جباری، به صورت بازی به بازی قرارداد بسته اند و در واقع بر اساس تعداد 
بازی ها به این بازیکن پول پرداخت می کنند. البته ایفمارک نمی تواند به باشگاهی 
بگوید با بازیکنی قرارداد بسته شود یا نه و تنها وضعیت مصدومیت و سلامتی بازیکن 
به باشگاه اطلاع داده می شود و تصمیم گیرنده نهایی برای عقد قرارداد با بازیکنان، 
باشگاه ها هستند. در هر حال دیروز حتی خبر فسخ قرارداد جباری با استقلال هم 

شنیده شده است. خبری که هنوز تایید نشده است.

پیشنهاد باشگاه استقلال به مگویان؛

 ۲۰۰ هزار دلار مطالباتت را بگیر و برو!
مسئولان باشگاه استقلال به مدافع ارمنی پیشنهاد کردند تا با دریافت مطالبات سه 

فصل پیش خود به صورت یکجا از این باشگاه جدا شود.
بعد از پیوستن مجتبی جباری و سرور جباروف به استقلال و حضور محسن کریمی 
در لیست بازیکنان بالای بیست و سه سال این باشگاه علیرضا منصوریان مجبور شد 
نام دو بازیکن را برای خروج از فهرست آبی پوشان به باشگاه ارائه کند. به همین دلیل 
نام محسن کریمی و هرائر مگویان برای خروج از فهرست تیم استقلال به باشگاه 
ارائه شد و در وهله اول قرارداد محسن کریمی برای دو فصل دیگر تمدید و پیشنهاد 
جدیدی به مدافع ارمنی ارائه گردید. مسئولان باشگاه استقلال روز گذشته با ادموند 
اختر مدیر برنامه های مگویان مذاکره کرده و به وی پیشنهاد کردند که وی مطالبات 
سه فصل اخیر خود را از استقلال به صورت یکجا دریافت کند و سپس قراردادش را 
با آبی پوشان فسخ نماید. مطالبات مگویان از استقلال طی سه فصل گذشته مبلغی 
حدود دویست هزار دلار است که استقلالی ها قبول کردند این مبلغ را به صورت 
یکجا به این بازیکن پرداخت کنند البته  ادموند اختر زیر بار این موضوع نرفت و 
تاکید کرد که این بازیکن در ابتدای فصل نقل و انتقالات از باشگاه های دیگر پیشنهاد 
داشته و حالا زمان مناسبی برای فصل قرارداد وی نیست. به همین علت قراردادش 
را فسخ نخواهد کرد و خواهان ادامه حضور مگویان در استقلال است. از طرف دیگر 
استقلالی ها تا فردا فرصت دارند تکلیف مگویان را مشخص کرده و اسامی را به سازمان 
لیگ اعلام کنند. این در حالی است که قرار است اختر تا پایان ساعت اداری امروز 

مجددا با مسئولان استقلال در این زمینه صحبت کند.

لاتزیو و روبین کازان توافق کردند

»آزمون« گران ترین بازیکن تاریخ فوتبال ایران
باشگاه لاتزیو برای جذب سردار آزمون موافقت کرد که ۱8 میلیون یورو به روبین 

کازان بپردازد.
به  گزارش  ایسنا، بعد از این که در دو، سه روز گذشته صحبت هایی از توافق لاتزیو 
و روبین کازان برای حضور سردار آزمون در ایتالیا شنیده شد، روز )سه شنبه( مرجع 
معتبر کالچومرکاتو اعلام کرد: باشگاه لاتزیو در نهایت توافق کرد که ۱8 میلیون یورو 
)بیش از 8۰ میلیارد تومان( برای جذب آزمون به روبین کازان بپردازد. روبین کازان که 
آزمون را به صورت قرضی به روستوف داده بود، بعد از جذب این بازیکن با قراردادی 
سه ساله اکنون در پی فروش او بود و ۲۰ میلیون یورو روی او قیمت گذاشت که این 
پیشنهاد ابتدا از سوی لاتزیو رد شد و باشگاه ایتالیایی اعلام کرد که بیش از ۱۵ میلیون 
به روبین کازان نخواهد داد اما در نهایت دو طرف بر روی ۱8 میلیون یورو توافق کردند. 

اسکای ایتالیا نیز در خبری اعلام کرده 
است که دو باشگاه لاتزیو و کازان برای 
انتقال سردار آزمون در مراحل نهایی 
توافق هستند. به  این  ترتیب آزمون 
تومان  میلیارد   8۰ حدود  مبلغی  با 
ایران  تاریخ  فوتبالیست  گران ترین 
خواهد شد. روز گذشته روزنامه کریره 
ایتالیا نیز در وب سایتش جزییاتی از 
توافق لاتزیو و کازان منتشر کرد. بر 
اساس اعلام این روزنامه، از ۱8 میلیون 
مبلغ  میلیون  انتقال ۱۵  مبلغ  یورو 
قرارداد خواهد بود و ۳ میلیون یورو نیز 
پاداش در نظر گرفته شده است. توئیتر 
روزنامه ایتالیایی فوتو اسپورت نیز اعلام 
کرده که قرارداد انتقال آزمون به لاتزیو 

۵ ساله خواهد بود.

گزارش از رضا جعفری

در  کم بینایان  و  نابینایان  ورزش های  هیأت  
سال های دهه ۱۳8۰ یکی از موفق ترین هیأت های 
و  داخلی  مختلف  میادین  از  که  بود  قم  ورزشی 
برون مرزی برای ورزش قم اعتبار کسب می کرد اما 
چند تغییر و تحول در این هیأت  ورزشی، آن را به 

یکی از ضعیف ترین ها در استان قم تبدیل کرد.
در دهه 8۰ که بسیاری از رشته های مطرح و پر 
سابقه ورزش قم به سختی موفق به کسب مدال و 
عنوان از میادین داخلی می شدند، ورزشکاران فعال 
برای  کم بینایان  و  نابینایان  ورزش های  هیأت   در 
استان قم سهمیه حضور در مسابقات برون مرزی و 
بین المللی کسب می کردند و این نشان از پویایی این 

هیأت  ورزشی داشت.
* تجربه بین المللی ورزشکاران نابینا و 

کم بینای قم
رشته  موفق ترین  و  مطرح ترین  گلبال  رشته 
ورزشی در هیأت  ورزش های نابینایان و کم بینایان 
استان قم بود که نزدیک به یک دهه همواره در 
مسابقات مختلف داخلی نظیر پیکارهای لیگ برتر 
و رقابت های قهرمانی کشور در صف اول مدعیان 
کسب عنوان قهرمانی بود و سایر رقبا به سختی با 

گلبالیست های قم رقابت می کردند.
چند سال متوالی گلبالیست های قم عضو تیم ملی 
ایران بودند و گلبال قم یا قهرمان لیگ برتر می شد 
یا قهرمانی در پیکارهای کشوری را جشن می گرفت، 
همچنین دو بار سابقه اعزام به رقابت های بین المللی 
این رشته در کشورهای مالزی و ایتالیا را در سوابق 
موفق خود دارد اما این رشته در دهه ۱۳٩۰ در رکود 

و افت شدید قرار گرفت.
* فراموشی خاطرات و موفقیت های  نابینایان 

ورزشکار
راس  در  که  تحولاتی  و  تغییر  از  بعد  واقع  در 
هیأت  ورزش های نابینایان و کم بینایان استان قم 
در سال های پایانی دهه ۱۳8۰ انجام شد، همزمان 
تمام این خاطرات خوب و موفقیت های قابل توجه به 
فراموشی سپرده شد و چند سالی است که قمی ها 
کم بینای  و  نابینا  ورزشکاران  درخشش  از  خبری 

استان قم در هیچ میدانی نمی شوند.
این  از  اعزام ها  که  است  رسیده  جایی  به  کار 

هیأت  ورزشی به رقابت های مختلف کاهش یافته، 
چند رشته فعالیت خود را به حالت نیمه تعطیل 
درآورده اند، گلبال پرقدرت قم دیگر نه تنها مدعی 
قهرمانی نیست، بلکه حتی در لیگ برتر ایران نیز 
حضور ندارد و به سختی در بین تیم های دسته دوم 

یا سوم کشور دست و پا می زند.
* بی خبری از فعالیت  برخی رشته ها و 

نداشتن ورزشکار ملی پوش
ورزشکار  دیگر  کم بینایان  و  نابینایان  ورزش 
ملی پوش ندارد و خبری از فعالیت این هیأت  شنیده 
پیدا کرد که  ادامه  تا جایی  روند  این  و  نمی شود 
سرانجام بعد از نزدیک به سه سال، رئیس هیأت  
ورزش های نابینایان و کم بینایان استان قم را مجبور 

به استعفا و کناره گیری از مسوولیت خود کرد.
البته از ماه ها قبل با کمرنگ شدن حضور سیدداود  
و  نابینایان  ورزش های  هیأت  در  حاج حسینی 
کم بینایان استان قم زمزمه هایی مبنی بر استعفا یا 
کناره گیری وی از ریاست این هیأت ورزشی به گوش 
می رسید تا اینکه حاج حسینی رسما تصمیم خود را 

برای این موضوع گرفت.
* استعفای رئیس هیأت  در فاصله ۱7 ماه تا 

پایان دوره 4 ساله
این در حالی است که از زمان دوره چهار ساله 
ریاست سیدداود  حاج حسینی در هیأت ورزش های 

ماه   ۱٧ هنوز  قم  استان  کم بینایان  و  نابینایان 
به  هنوز  وی  ریاست  دوره  واقع  در  و  مانده  باقی 
اما مشغله های حاج حسینی شایعه  پایان نرسیده 

کناره گیری وی را تقویت کرده بود.
حتی کمرنگ شدن برنامه های مختلف این هیأت، 
کم پیدای  رئیس  جدایی  زمزمه  قبل  مدت ها  از 
این هیأت ورزشی را بر سر زبان ها انداخته بود و 
حاج حسینی نیز آرام و بی سر و صدا از این مسوولیت 
کناره گیری کرد، تصمیمی که هم مورد موافقت اداره 
کل ورزش و جوانان و هم فدراسیون ورزش های 

نابینایان و کم بینایان واقع شد.
* موافقت اداره کل ورزش قم و فدراسیون 

نابینایان با استعفای رئیس
خبر استعفای سیدداود حاج حسینی توسط دبیر 
هیأت ورزش های نابینایان و کم بینایان قم به تمامی 
مربیان، داوران، ورزشکاران و دیگر فعالین این هیأت 
ورزشی، جامعه ورزش قم و رسانه ها اطلاع رسانی 
این مسوولیت  از  شد و بدین ترتیب حاج حسینی 
برای همیشه کنار رفت تا هیأت ورزش های نابینایان 
و کم بینایان استان قم در آستانه تغییر و تحولات 

جدید قرار بگیرد.
این در حالی است که با اتفاق رخ داده، اداره کل 
ورزش و جوانان استان قم و فدراسیون ورزش های 
نابینایان و کم بینایان ایران باید به مدت سه ماه اداره 

این هیأت ورزشی را به یک نفر به عنوان سرپرست 
هیأت بسپارند تا مقدمات برگزاری مجمع انتخابات 
هیأت  جدید  رئیس  و  فراهم  ورزشی  هیأت  این 
ورزش های نابینایان و کم بینایان استان قم انتخاب 

شود.
* کهندانی: سرپرست جدید هیأت  نابینایان 

و کم بینایان قم معرفی شد
دبیر هیأت ورزش های نابینایان و کم بینایان استان 
قم که سال ها در این هیأت ورزشی فعالیت کرده، از 
جمله ورزشکاران قدیمی این هیأت به شمار می رود 
و سابقه کار با چند رئیس هیأت مختلف را دارد، 
در گفت وگو با خبرنگار فارس از تغییر جدید در 
خاطرنشان  کهندانی  داد.علیرضا  خبر  هیأت  این 
کرد: به اطلاع جامعه ورزش استان قم می رسانم 
در پی استعفای سیدداود حاج حسینی رئیس هیأت 
ورزش های نابینایان و کم بینایان، سیدصادق میره ای 
در حکمی از سوی فدراسیون نابینایان و کم بینایان 

به عنوان سرپرست این هیأت منصوب شده است.
* ریاست میره ای در بهزیستی شهرستان 

قم
میره ای در گذشته  آور شد: سیدصادق  یاد  وی 
سابقه فعالیت به عنوان دبیری در این هیأت را داشته 
است و یکی از مقامات مسوول در سازمان بهزیستی 
است که هم اکنون نیز مسوولیت ریاست بهزیستی 

شهرستان قم را بر عهده دارد و از این پس از تجربه و 
تخصص ایشان به عنوان سرپرست هیأت ورزش های 

نابینایان و کم بینایان قم بهره مند خواهیم بود.
دبیر هیأت ورزش های نابینایان و کم بینایان قم 
در پایان اظهار کرد: در مدت زمان حضور سیدداود 
حاج حسینی خدمات ارزنده ای را در راستای پیشبرد 
اهداف این هیأت شاهد بودیم و جا دارد از جانب 
خود و تمامی ورزشکاران نابینا و کم بینای استان 
قم مراتب قدردانی از وی را به جا آورده و آرزوی 
دوام توفیقات روز افزون ایشان را از خداوند منان 

داشته باشم.
* 3 سال ریاست حاج حسینی در هیأت  

نابینایان و کم بینایان قم
ریاست  از  استعفای سیدداود حاج حسینی  خبر 
هیأت ورزش های نابینایان و کم بینایان قم در حالی 
منتشر شد که در دهمین روز از دی ماه سال ۱۳٩۳، 
حاج حسینی در پایان رقابت سه کاندیدای ریاست 
هیأت نابینایان و کم بینایان استان قم در مجمع 
انتخابات این هیأت، برای مدت چهار سال رئیس 
شد.در آن سال مجمع انتخابات هیأت ورزش های 
نابینایان و کم بینایان استان قم با حضور محمدرضا 
مظلومی رئیس وقت فدراسیون ورزش های نابینایان 
و کم بینایان و حسن عابدی مدیرکل فعلی ورزش و 
جوانان استان قم تشکیل شد تا رئیس جدید این 
هیأت بعد از پایان دوره ریاست رئیس قبلی و چند 
ماه اداره شدن این هیأت به شکل سرپرستی، انتخاب 

و معرفی شود که این اتفاق رخ داد.
مجمع انتخابات به منظور انتخاب رئیس جدید 
هیأت ورزش های نابینایان و کم بینایان استان قم در 
سالن کنفرانس اداره کل ورزش و جوانان واقع در 
مجموعه ورزشی شهید حیدریان شهر قم در حالی 
برگزار شد که برای ریاست این هیأت سه نفر کاندیدا 
شده بودند و نفر مورد نظر این مجمع محمد قاسم 

حاج حسینی بود.
سیدداوود حاج حسینی برای قرار گرفتن در راس 
کم بینایان  و  نابینایان  ورزش های  هیأت  مدیریت 
به  را  مجمع  اعضای  موافق  رای   ۱٤ قم،  استان 
خود اختصاص داد و بدین ترتیب برای مدت چهار 
سال سکاندار ریاست یکی از رشته ها و هیأت های 
موفق ورزش استان قم یعنی ورزش های نابینایان و 

کم بینایان شد.

حاج حسیني در ریاست هیأت نابینایان قم به آخر خط رسید

فراموشي سال ها خاطرات شیرین روشن دلان ورزش قم

اسپورت در تازه ترین گزارش خود مدعی شده است بارسلونا با پیشنهادی جدید برای جذب 
کوتینیو وارد عمل می شود و تصورش این است که این ستاره برزیلی خواهان پیوستن به 

بارسا است.
پیش تر، بارسلونا پیشنهادی ٧۲ میلیون پوندی برای کوتینیو ارائه کرد که توسط سران 
لیورپول رد شد. اگرچه کوتینیو ژانویه گذشته قرارداد ۵ ساله جدیدی با لیورپول امضا کرد 
و سران قرمزهای آنفیلد اصرار دارند که این بازیکن فروشی نیست ولی بارسلونا تمایل دارد با 
پیشنهادی جدید، شرایط را مورد ارزیابی قرار دهد. طبق ادعای این روزنامه، نمایندگان بارسلونا راهی 
لندن شده اند تا دوباره مذاکرات را از سر گیرند. اگرچه لیورپول اعلام کرده این بازیکن فروشی نیست ولی 
آن ها در صورت دریافت پیشنهادی خوب، به آن فکر می کنند. گفته می شود لیورپول برای فروش کوتینیو، 8٩ میلیون پوند می خواهد.

اگرچه پاریسن ژرمن هم علاقه مند به جذب کوتینیو است ولی طبق ادعای اسپورت، این ستاره برزیلی تصمیمش را برای پیوستن به 
بارسلونا گرفته است. بارسا تصور می کند با انتقال کوتینیو، نیمار هم خوشحال می شود و ماجرای انتقال وی به پاریس، پایان می پذیرد.

 مارکا ادعا کرد که رئال مادرید با موناکو برای پرداخت ۱8۰ میلیون یورو برای خرید امباپه به 
توافق رسیده است: ۱۶۰ میلیون یورو نقد به علاوه ۲۰ میلیون یورو پاداش بر اساس عملکرد. 
برخی منابع هم از توافق برای مبلغ ۱۵۰ میلیون یورو نقد به علاوه ۳۰ میلیون یورو پاداش 
خبر داده اند. بدین ترتیب امباپه در صورت پیوستن به رئال می تواند رکورد پوگبا که تابستان 

گذشته با ۱۰۵ میلیون یورو از یوونتوس به منچستریونایتد پیوست را به عنوان گرانقیمت ترین 
بازیکن تاریخ فوتبال بشکند.این بازیکن ۱8 ساله قرار است با قراردادی شش ساله با دستمزد سالانه 

هفت میلیون یورو به رئال مادرید ملحق شود و جای موراتا را پر کند. مهاجم اسپانیایی اخیرا با مبلغ 
8۰ میلیون یورو از رئال به چلسی پیوسته است.امباپه منتظر است تا هر چه زودتر انتقالش به رئال مادرید 

محقق شود. گفته می شود که سیتی از خرید وی نا امید شده است و این بازیکن به زودی به اردوی رئال در لس آنجلس ملحق خواهد شد.
البته در همین تابستان شاید نیمار رکورد امباپه را هم بشکند چرا که پی اس جی حاضر شده برای خرید بازیکن برزیلی رقم فسخ قرارداد 

۲۲۲ میلیون یورویی او را بپردازد.

توافق ۱۸۰ میلیون یورویی موناکو و رئال مادریدکوتینیو تصمیم دارد راهی بارسلونا شود

رضاییان برای آی تی سی باید پول اضافی بدهد

جدال رامین و دیمیتری پایه در گروی
 تصمیم پرسپولیس!

مدافع تازه لژیونر شده ی فوتبال ایران اکنون با مانع بزرگی برای حضور در ترکیب 
اوستنده بلژیک مواجه شده است.

رامین رضاییان که بعد از اتفاقات فصل گذشته از لیست پرسپولیس خارج شد، در 
ادامه با بخشیدن مطالبات خود و پرداخت مبلغ مدنظر این باشگاه، توانست رضایتنامه 

خود را با یک شرط از مسوولان این تیم دریافت کند.
مسوولان پرسپولیس که با پادرمیانی علی پروین راضی به صدور رضایتنامه این 
بازیکن در قبال بخشیدن مطالبات و پرداخت ۳۵۰ میلیون شده بودند، شرطی در این 
راه برای مدافع خود در نظر گرفتند که در صورت دریافت پیشنهادی بالاتر از ٧۰۰ 
میلیون تومان او باید ۳۵۰ میلیون دیگر نیز به باشگاه پرداخت کند. شرطی که با توجه 

به شرایط، رامین رضاییان آن را پذیرفت و رضایتنامه اش را دریافت کرد.
رضاییان در نقل و انتقالات فوتبال با دو پیشنهاد اغواکننده از لیگ ایران مواجه شد 
اما با توجه به خواسته اش برای حضور در فوتبال اروپا توجهی به آنها نکرد تا از میان 
سه پیشنهاد اروپایی خود در نهایت پای میز مذاکره با اوستنده بنشیند. او در نهایت 
با قراردادی جالب توجه حضور در این تیم را پذیرفت تا در اولین تجربه اروپایی اش 

شانس بازی در لیگ اروپا را نیز به همراه این تیم داشته باشد.
شماره ۲٤ جدید اوستنده که اکنون به بازیکنی مورد اعتماد برای فاندرهایگه 
تبدیل شود. اما اکنون با دردسر بزرگی مواجه شده است. طبق قرار قبلی، این 
بازیکن باید در صورت عقد قرارداد با مبلغی بیش از ٧۰۰ میلیون، طبق توافق 
قبلی ۳۵۰ دیگر به باشگاه پرسپولیس پرداخت می کرد تا مجوز بازی در این تیم 

را به دست بیاورد. 
با این حال با توجه به اینکه هنوز ITC او از سوی پرسپولیس مورد موافقت قرار 
نگرفته او قادر به بازی برای اوستنده نیست. موضوعی که رضاییان طی روزهای 
اخیر بارها در تماس ها و پیام ها برای مسوولان پرسپولیس خواهان انجام آن و 
به دست آوردن راهی برای توافق شده است. با توجه به اینکه رضاییان در فصل 
گذشته علاوه بر اینکه دریافتی از پرسپولیس نداشته و مبلغی نیز پرداخت کرده، 
اکنون با مشکل مالی برای باقی مطالبات پرسپولیس مواجه است و بر این اساس 
خواستار صدور این مجوز و در نهایت قبول چک از سوی پرسپولیس شده تا در 
اولین پرداختی اوستنده، رضایت پرسپولیس را جلب کند. درخواستی که از سوی 

پرسپولیس بی پاسخ مانده است. 
نکته جالب توجه اینجاست که پرسپولیس در ارائه شرط خود تنها پیشنهاد اروپایی 
برای این بازیکن را مستلزم پرداخت این مبلغ عنوان کرده است و در صورتی که رامین 
رضاییان به یکی از دو پیشنهاد داخلی خود پاسخ مثبت می داد، نیازی به این پرداختی 
نداشته است. مسوولان پرسپولیس که این روزها به شدت درگیر تامین منابع مالی 
مدنظر این تیم برای فصل هفدهم فوتبال ایران هستند و تحت فشار بازیکنان فعلی 
خود قرار گرفته  اند، باید دید طی روزهای آینده چه تصمیمی برای این لژیونر در نظر 

خواهند گرفت تا او مشکلی برای همراهی اوستنده نداشته باشد.
این اتفاق در حالی رخ می دهد که رامین رضاییان فردا در دیداری حساس در لیگ 
اروپا جدال برابر مارسی را پیش رو دارند. مارسی که با سر و صدای زیاد در فصل 
گذشته توانست جواز حضور در این رقابت ها را به دست بیاورد، روی گارسیا را روی 

نیمکت خود می بیند.
 سرمربی سابق رم که اکنون با توجه به حضور مالکان آمریکایی برای کسب موفقیت 
تحت فشار قرار دارد. آنها دیمیتری پایه، ملی پوش فرانسوی را نیز در ترکیب خود 
می بینند و در نقل و انتقالات تابستانی نیز خریدهای پر سر و صدایی داشته اند. عادل 
رمی، والر ژرمن و لوئیز گوستاوو از خریدهای جالب توجه این تیم فرانسوی محسوب 

می شود که کار سختی را پیش روی اوستنده برای موفقیت قرار داده اند. 
مهمترین مساله اکنون برای رامین رضاییان می تواند دریافت مجوز بازی از سوی 
مسوولان پرسپولیس تلقی شود تا او موفق شود در یکی از جذاب ترین تقابل های 
تاریخ بازی خود برابر دیمیتری پایه فرانسوی فرصت بازی و خودنمایی به دست 

بیاورد. 
دیدار اوستنده و مارسی در لیگ اروپا البته یک تقابل آسیایی نیز رقم خواهد زد. 
مدافع چپ اصلی مارسی هیروکی ساکای، ملی پوش ژاپنی است که نقش فعالی در 
حملات این تیم دارد. ساکای در بازی ماه گذشته ژاپن مقابل عراق در تهران هم در 
ترکیب اصلی تیمش قرار داشت و قبل از مصدومیت یکی از بازیکنان خوب تیمش 
بود. دوئل دو مدافع آسیایی در کنار زمین می تواند یکی از نقاط جذاب این بازی باشد.
با این شرایط باید دید مسوولان پرسپولیس مجوز لازم برای این حضور و تقابل 
جذاب و دیدنی را برای مدافع سابق خود صادر خواهند کرد تا او اولین تجربه رسمی 

اروپایی خود را بدون دغدغه پشت سر بگذارد یا خیر.

مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ گفت: برای اینکه بازی های جام حذفی جذاب تر 
شود قصد داریم مرحله به مرحله این رقابت ها را قرعه کشی کنیم.

سعید فتاحی در خصوص قرعه کشی مسابقات فوتبال جام حذفی باشگاه های کشور 
اظهار داشت: امسال برای اولین بار مسابقات جام حذفی را مرحله به مرحله قرعه کشی 
خواهیم کرد و دیگر مثل سابق نیست که یک بار قرعه کشی کنیم و طبق همان 
قرعه کشی بازی ها برگزار شود. ما کاری را انجام خواهیم داد که همه لیگ های معتبر دنیا 

انجام می دهند و این مسئله به جذابیت  جام حذفی اضافه خواهد کرد.
وی افزود: در مرحله اول تیم های لیگ دویی و قهرمان استان ها با یکدیگر مسابقه 
خواهند داد. تعداد ۲8 تیم در این مرحله حضور دارند که با بازی مقابل یکدیگر ۱٤ 
تیم راهی مرحله بعد می شوند. این ۱٤ تیم با ۱8 تیم لیگ یک قرعه کشی شده و با 
یکدیگر بازی می کنند. از آنجا که برخی تیم ها به خاطر مشکلات مالی خیلی زود از 
رقابت های جام حذفی انصراف می دادند، ما در زمان رویارویی ۲8 تیم ابتدایی تیم های 
استان های همجوار را تقریباً مقابل یکدیگر قرار دادیم تا مجبور نشوند برای بازی هزینه 

زیادی متحمل شوند. در مرحله بعد ۱۶ تیم راه یافته با تیم های لیگ برتری قرعه کشی 
خواهند شد و در ادامه مراحل یک هشتم، یک چهارم و نیمه نهایی، این قرعه کشی ها را 
ادامه خواهیم داد.  فتاحی خاطرنشان کرد:  بازی های مرحله اول ۱۶ و ۱٧ مرداد برگزار 
می شوند و ۱8 مرداد قرعه کشی مرحله بعد برگزار می شود، در ادامه ۱۶ تیمی که قرار 
است با تیم های لیگ برتری قرعه کشی شوند زمان رویارویی شان را اعلام خواهیم کرد. 
مسئول کمیته مسابقات سازمان لیگ حضور یک فرد نوشهری در مراسم قرعه کشی و 
ادعای او مبنی بر تغییر نام تیم شموشک اظهار داشت: تیمی که از لیگ دو در مسابقات 
جام حذفی قرعه کشی شده تیم شهید کریمی جویبار است، تیمی که توسط یک 
نوشهری خریداری شده و از این رو بازی خود را در این شهر برگزار می کند. این تیم هیچ 
ربطی به تیم شموشک ندارد، چرا که این تیم خودش مالک دارد و مالک آن نیز پسر 
مرحوم درویش است. ضمن اینکه امکانش نیست تیم ها با یکدیگر هم نام باشند، چرا که 

فیفا ما را به خاطر هم نام بودن تیم ها 8۰ هزار دلار جریمه کرده است.
وی درباره تیم هایی که هنوز قرارداد بازیکنان خود را در سازمان لیگ ثبت نکرده اند، 
گفت: با توجه به اینکه من چند روزی به خاطر درگذشت پدرم در سازمان لیگ نبودم، 
کامل در جریان این موضوع قرار ندارم، اما دوستانم اطلاع دادند تیم ها در حال حل 
مشکلات مالی خود هستند و به زودی برای ثبت قرارداد بازیکنان شان اقدام کرده و 

کارت بازی آنها نیز صادر خواهد شد.
فتاحی در پایان در رابطه با محل میزبانی تیم های مشهدی از تیم های لیگ برتری 
تصریح کرد: دو باشگاه پدیده و سیاه جامگان قرار بود در ورزشگاه امام رضا )ع( از تیم های 
لیگ برتری میزبانی کنند، اما متأسفانه یکسری مسائل پیش آمده که اعلام شده امکان 
برگزاری بازی های لیگ برتر در ورزشگاه امام رضا )ع( ممکن نیست، از طرفی هم گفته 
بودند ورزشگاه ثامن اسکوربردش خراب است و چمن مناسبی نیز ندارد. امروز نماینده 
ما در مشهد از ورزشگاه ثامن بازدید و چمن آنجا را  تأیید کرد، اما برای اینکه بازی ها 
حتماً باید در فصل جاری برای هواداران پخش صحنه آهسته داشته باشد از این رو ما به 
باشگاه سیاه جامگان اعلام کردیم برای برگزاری بازی خود در ورزشگاه ثامن از اسکوربرد 
پرتابل به صورت موقت استفاده کند تا  ان شاءالله مشکل اسکوربرد این ورزشگاه حل 

شود، کاری که قبلًا باشگاه پیکان انجام می داد.

 فتاحی:

 فیفا ما را به خاطر هم نام بودن تیم ها ۸۰ هزار دلار جریمه کرده است

عجایب نفت؛ از دست بردن در قرارداد تا تغییر ۲ ساعته سرمربی
باشگاه نفت تهران پس از پایان لیگ شانزدهم شاهد 
اتفاقات عجیبی بوده تا جایی که احتمال دارد امروز یا 

فردا )چهارشنبه( مالک این باشگاه تغییر کند.
تیم فوتبال نفت تهران پس از حدود یک سال واگذار 
شدن به صورت نصف و نیمه شرایط عجیبی دارد و 
هر لحظه باید منتظر بود تا یک خبر غیر منتظره از 
این باشگاه به گوش برسد؛ از انتخاب دیر هنگام علی 
کریمی به عنوان سرمربی که اولین تجربه جادوگر بود 
تا جایگزین کردن حمید درخشان در فاصله ۲۰ ساعت 
مانده به دیدار سوپر جام مقابل پرسپولیس. البته این تنها 

یک قسمت از عجایت باشگاه است.
چهارشنبه هفته گذشته بود که پس از حدود یک ماه 
تمرین بازیکنان، مسئولان نفت تهران بالاخره با بازیکنان 
مدنظر کریمی، اول کنار زمین تمرین قرارداد امضا 
کردند و پس از آن به هیات فوتبال استان تهران رفتند 
و قراردادهایشان را در آن جا رسمی کردند. با این حال 
علی کریمی پس از دیدن شرایط نابسامان تیم حاضر به 
امضای قرارداد نشد. پس از این که مالکان باشگاه نفت 
از خیر علی کریمی گذشتند به سراغ باقی کمک های او 
مانند مهرداد خانبان، علی رضا امامی فر و ... رفتند تا یکی 
از آن ها را راضی به نشستن روی نیمکت کنند اما آن ها 
که به خاطر علی کریمی به این تیم آمده بودند هیچ 
کدام راضی به قبول این پیشنهاد نشدند تا در ساعت های 
پایانی سی ام تیر، نفتی ها به سراغ حمید درخشان بروند 
و او هم در مذاکراتی یکی، دو ساعته هدایت این تیم 

را قبول کرد.
حمیدرضا  و  صادقیان  پیام  که  این  از  جدای 
علی عسگری پس از رفتن علی کریمی دیگر حاضر به 
ادامه فعالیت در نفت نشدند، با آمدن حمید درخشان 
خیلی از بازیکنانی که با آن ها قرارداد جدید امضا شده 

بود، مدنظر این مربی قرار نگرفت و او دوباره با سلیقه 
خودش شروع به یارگیری کرد و بازیکنان پا به سن 
گذاشته ای مانند محسن بنگر، هاشم بیک زاده و محمد 

نصرتی را به نفت آورد.
مشخص نیست باشگاه نفت در قبال بازیکنانی که با 
این باشگاه در هیات فوتبال قرارداد امضا کرده اند، چه 
موضعی می گیرد. این درحالی است که در قرارداد یکی 
از بازیکنانی که در هیات فوتبال قراردادش ثبت شده 
دست برده اند؛ قرارداد این بازیکن با نظر علی کریمی 
۱۰۰ میلیون تومان بوده و با این مبلغ در هیات فوتبال 
به امضا رسیده اما پس از آمدن درخشان و نخواستن او 
توسط مربی جدید، در قرارداد این بازیکن دست برده 

شده و سه صفر از قرارداد آن خط خورده تا قرارداد ثبت 
شده این بازیکن تنها ۱۰۰ هزار تومان باشد.

با همه این اوصاف در یکی دو روز اخیر، وزارت نفت 
اعلام کرده که به احتمال زیاد باشگاه نفت از شرکت 
بهنام پیشرو کیش پس گرفته می شود تا در اختیار مالک 
جدید قرار گیرد. دلیل این کار هم کوتاهی بهنام پیشرو 

در پرداخت بدهی های این باشگاه است.
باید دید سرنوشت نفت تهران - که تا چند سال پیش 
همه از خوش قولی آن ها تعریف و تمجید می کردند اما 
حالا به عنوان بدقول ترین باشگاه مطرح است - پس از 
جلسه فوق العاده هیات امنا و کمیته انتقال باشگاه نفت 

چه می شود.
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با مصرف زیاد پیاز و سیر ممکن است دچار
 این بیماری ها شوید!

براساس انستیتوی لینوس پاولینگ در ایالات متحده، مصرف پیاز و سیر به طور منظم 
ممکن است با فوایدی مانند پیشگیری از بیماری قلبی و سرطان تا درمان عفونت ها 
همراه باشد. اما این موادغذایی علاوه بر فوایدی که برای سلامتی دارند ممکن است 
موجب برخی از مشکلات گوارشی شوند. بنابراین بهتر است در حد اعتدال از این 

موادغذایی استفاده کنید.
گاز: براساس انستیتوی لینوس پاولینگ، مصرف پیاز و سیر ممکن است با گاز یا نفخ 
شکم همراه باشد، همچنین خوردن پیاز و سیر خام منجر به ایجاد گاز بیشتری نسبت 
به پیاز و سیر پخته می شود. طبق مرکز پزشکی دانشگاه مریلند، ایجاد گاز بعد از مصرف 
سیر و سبزیجات دیگری از این خانواده مانند پیاز ممکن است با نفخ همراه باشد. سیر 
و پیاز خام حاوی میزان بالایی فیبر بوده که می تواند موجب گاز شود، پیاز نیز حاوی 

نوعی قند طبیعی به نام فروکتوز است که باعث ایجاد گاز خواهد شد.
اسهال: براساس انستیتوی لینوس پاولینگ، مصرف بسیار زیاد پیاز و سیر ممکن 
است موجب اسهال شود. طبق توصیه وب سایت کلینیک کلوند، در صورت بروز اسهال 
از مصرف موادغذایی خام اجتناب کنید. همچنین برای رفع اسهال موادغذایی را انتخاب 

کنید که حاوی میزان بالایی از فیبر نباشد.
حالت تهوع: براساس انستیتوی لینوس پاولینگ، مصرف مقدار زیادی پیاز یا سیر 
ممکن است موجب حالت تهوع شود. همچنین اجتناب از موادغذایی سرخ شده و چرب 
و همچنین طبخ سیر و پیاز به آرامی می تواند بدون حس حالت تهوع باشد. از طرفی 
براساس کلینیک کلوند، مصرف مقدار کمی از این موادغذایی به آرامی و به صورت منظم 

می تواند مانع از ایجاد حالت تهوع شود.
مصرف پیاز و سیر در حد اعتدال: مصرف مقدار زیادی پیاز در یک وعده ممکن 
است موجب مشکلات گوارشی شود. براساس مرکز پزشکی دانشگاه مریلند، برای 
جلوگیری از بروز عوارض جانبی مانند مشکلات گوارشی بهتر است سیر و پیاز را در حد 
اعتدال مصرف کنید. همچنین مصرف ۲ تا ٤ حبه سیر تازه در روز توصیه شده و بهتر 

است قبل از طبخ، کاملا خرد شود.

این 7 ماده غذایی را هیچگاه دو بار گرم نکنید!
گرم کردن غذاها برای بار دوم و در مورد برخی اقلام خوراکی بلامانع است اما در مورد 
بعضی دیگر از مواد غذایی، به هیچ وجه کار درستی نبوده و شما را با مشکلات جدی 
سلامت مواجه می کند. نکته جالب اینجاست که اکثر ما نمی توانیم باور کنیم که این 
مواد غذایی می توانند برای ما خطرناک باشند. اما واقعیت این است که این مواد غذایی 
در اثر گرم شدن مجدد، تغییر ماهیت داده و ارزش غذایی شان دستخوش تغییرات 

اساسی می شود.
چغندر: حاوی نیترات است که با گرم کردن به نیتریت تبدیل شده و برای بدن 

بسیار مضر است.
مرغ: ساختار پروتئینی مرغ بعد از گرم کردن مجدد، تغییر می کند و منجر به 
مشکلات گوارشی می شود. در واقع، مرغ پروتئین بیشتری نسبت به گوشت قرمز دارد. 
اگر مقداری از مرغ وعده قبل باقی مانده است، بهتر است آن را به صورت سرد میل کنید 

و یا اگر هم ترجیح می دهید که گرم باشد، بهتر است که روی حرارت کم، گرم شود.
سیب زمینی: سیب زمینی اگر مجددا گرم شود نه تنها ارزش تغدیه ای آن به میزان 
قابل توجهی کاهش پیدا می کند بلکه برای بدن، سمی است. بلافاصله پس از پخت آن 

را مصرف کنید ویا اینکه آن را سرد سرو کنید.
قارچ: درست مانند مرغ، ساختار پروتئینی قارچ نیز با حرارت مجدد تغییر کرده و 
منجر به مشکلات هضم می شود. پس باقیمانده قارچ پخته شده را نیز بهتر است به 

صورت سرد مصرف کنید.
اسفناج: گرم کردن مجدد اسفناج بسیار خطرناک است. اسفناج حاوی درصد بالایی 
نیترات است که اگر دوباره گرم شود به نیتریت تبدیل می شود. نیتریت با خطر ابتلا 

به سرطان ارتباط دارد.
تخم مرغ: خطر گرم کردن مجدد تخم مرغ بسیار بالا است زیرا در اثر قرار گرفتن 
در معرض حرارت مجدد، سمی می شود. البته این قانون شامل مواد غذایی که تخم 
مرغ قسمتی از اجزای تشکیل دهنده آنها محسوب می شود، نیست. اما اگر تخم مرغ 
را به صورت آب پز یا املت مصرف می کنید، نباید آن را برای وعده بعد گذاشته و 

دوباره گرم کنید.
کرفس: کرفس هم حاوی نیترات بوده که اگر دوباره گرم شود به نیتریت تبدیل می 
شود. اگر هم مجبور هستید که غذای حاوی کرفس را دوباره گرم کنید، کرفس های آن 

را خارج کنید تا حرارت دوباره نبینند.

کرم های ضدآفتاب پیری پوست را کُند می کنند
یک متخصص پوست و مو گفت: استفاده از کرم ضد آفتاب روند پیری پوست را 

کُندتر می کند.
دکتر علی ابراهیمی با اشاره به اثرات مخرب نور خورشید بر روی پوست، اظهار کرد: 
در تمامی فصول سال و به ویژه فصول گرم سال که شدت و مدت تابش خورشید بیشتر 
می شود، باید جهت پیشگیری از آثار مخرب نور خورشید محافظت هایی از پوست 
صورت گیرد. وی بر استفاده از کرم ضد آفتاب جهت پیشگیری از آثار مخرب نور 
خورشید تاکید کرد و افزود: مصرف ضد آفتاب مهم ترین راه پیشگیری از سرطان و 
لک های پوستی است. ابراهیمی با بیان اینکه نور خورشید در تسریع روند پیری پوست 
تاثیرگذار است، گفت: استفاده از کرم ضد آفتاب تا حدی می تواند این روند را کُندتر کند.

این متخصص پوست و مو با بیان اینکه استفاده از کرم ضد آفتاب تنها مختص فصل 
تابستان نیست، گفت: افراد باید در همه فصول از کرم ضد آفتاب استفاده کنند و این 

امر به ویژه برای افرادی که در محیط های بیرون فعالیت دارند، اهمیت دوچندان دارد.
ابراهیمی تصریح کرد: افرادی که در محیط های باز فعالیت دارند از جمله کشاورزان، 
کارگران و ورزشکاران باید روزانه سه تا چهار مرتبه از کرم ضد آفتاب استفاده کنند. 
همچنین توصیه می شود این افراد در کنار کرم ضد آفتاب از کلاه و عینک آفتابی نیز 
جهت محافظت بیشتر از پوست خود استفاده کنند. این عضو هیات علمی دانشگاه علوم 
پزشکی کرمانشاه خاطرنشان کرد: مصرف کرم ضد آفتاب برای افرادی که در محیط های 
بسته فعالیت دارند به میزان یک یا دو مرتبه در روز کفایت می کند. ابراهیمی با بیان 
اینکه کرم های ضد آفتاب ایرانی تفاوتی با نمونه خارجی آن ندارد، گفت: تنها موردی که 
در انتخاب کرم ضد آفتاب باید مورد توجه قرار گیرد، انتخاب کرم  متناسب با نوع پوست 
فرد است؛ بطوریکه افرادی که پوست های چرب یا با زمینه جوش یا آکنه دارند باید کرم 
متناسب با پوست خود را خریداری کنند. این متخصص پوست و مو با بیان اینکه موارد 
حساسیت افراد به کرم های ضد آفتاب اندک است، گفت: در برخی موارد افراد به دلیل 
داشتن پوستی حساس، به مصرف کرم ضد آفتاب حساسیت نشان می دهند که بطور 

معمول با تغییر نوع کرم این حساسیت برطرف می شود.

مراقب این کیک ها باشید!
رئیس انجمن صنایع غذایی ایران گفت: کیک های فله ای معمولا از مواد غیر بهداشتی 
تهیه می شود که سلامت بدن را تهدید می کند.  محمدحسین عزیزی رئیس انجمن 
صنایع غذایی ایران اظهار کرد: شکر در کلوچه هایی که به صورت غیر کارخانه ای و در کنار 
خیابان به مردم عرضه می شود  از نظر بهداشتی دچار مشکلات متعددی بوده و مواد اولیه 
به کار رفته در آنها  استانداردهای لازم در حوزه سلامت و بهداشت را کسب نکرده است. 
وی بیان کرد: کلوچه ها و کیک های فله ای و باز معمولا در کارگاه هایی در حاشیه  شهرها 
تولید می شود که اکثر آنها غیر مجاز بوده و مجوز و پروانه های لازم را ندارند که در آنها 
برای کاهش قیمت از مواد غیرطبیعی و غیرمجاز و بعضا ارزان قیمت استفاده می شود.   
عزیزی عنوان کرد: کلوچه هایی که در کنار خیابان به صورت باز و فله ای عرضه می شود 
ممکن است با روغن های چند بار مصرف تهیه شده باشند که این نوع مواد سبب بروز 
بیماری های قلبی عروقی و سرطان در میان افراد مصرف کننده می شود.  وی تأکید کرد: 
در زمان تهیه کیک های باز و غیر کارخانه ای ممکن است از میزان بیش از حد شکر برای 
تهیه آن استفاده شود و  همین مسئله باعث شیوع بیماری دیابت در بین مردم می شود 
که خوردن این کیک ها نه تنها هیچ سودی ندارد بلکه در بسیاری از مواقع دارای ضررهای 
زیادی است.  رئیس انجمن صنایع غذایی ایران اظهار کرد: اگر مردم از مصرف کیک های 
فله ای خودداری کنند تولید آن متوقف می شود که سازمان های نظارتی نیز  باید وظیفه  
خود را به درستی انجام دهند تا سلامت مردم حفظ شود.  وی یادآور شد: پیدا کردن 
کارگاه های غیر مجاز تولید کیک و کلوچه بسیار آسان بوده و مسئولان ذیربط باید تلاش 

بیشتری برای انجام این گونه امور انجام دهند تا سلامت مردم و جامعه به خطر نیافتد.

علمی و سلامت 
چهارشنبه -چهارم مردادماه ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4334

 

نخستین کشتی بدون ناخدا ساخته شد
 )ESRI( "تیم تحقیقاتی "پژوهشگاه امنیت انرژی
در دانشگاه سوانسی ولز با همکاری محققان ایرانی، 
از مواد را تولید کرده اند که عوامل  گروه جدیدی 

مناسبی در ازدیاد استخراج نفت به شمار می آیند.
این تحقیق به رهبری گشتاسپ چراخیان)عضو 
و  آزاد(  دانشگاه  در  جوان  پژوهشگران  باشگاه 
 )Andrew R. Barron("بارون ار.  "آندرو  پروفسور 
از دانشگاه سوانسی و همچنین با همکاری شیرین 
اسکندر، دانشجوی دانشگاه سوانسی و سجاد کیانی، 
و  بلوچستان  و  سیستان  دانشگاه  دانش آموخته 

دانشجوی دکترای دانشگاه سوانسی، انجام شد.
فرآیند ازدیاد برداشت نفت، به مجموعه تکنیک ها و 
فرایندهایی گفته می شود که طی آن تلاش می شود 
با استفاده از انرژی یا مواد خارج از میدان نفت، میزان 
نفت خامی که استخراج آن با روش های معمولی 
امکان پذیر یا مقرون به صرفه نیست، استخراج و مورد 

بهره برداری قرار گیرد.

مجموعه های جدید نانوذرات "سورفاکتانت")ماده 
جدید،  مطالعه  در  شده  تولید  سطحی(  فعال 
کاربردهای مهمی در افزایش استخراج نفت دارند. 
دودسیل  سدیم  سورفاکتانت  از  مجموعه ها  این 
Si-( فومی  سیلیکای  نانوذرات  و   )SDS(سولفات
ازدیاد ٤۵  با  NPs( تشکیل شده اند و در مقایسه 
درصدی استخراج نفت در حضور صرف سورفاکتانت، 
ارتقا  ازدیاد استخراج نفت را تا ۵8 درصد  فرآیند 

می دهند.
گشتاسب  توسط  مواد  این  آزمایش  و  تولید 
چراغیان و سجاد کیانی انجام شد و این محققان 
از یک میکرومدل برای ارزیابی عوامل مناسب در 
جابجایی نفت )oil displacing( در فرآیند ازدیاد 

برداشت نفت استفاده کردند.
چنین آزمایش هایی با استفاده از میکرومدل ها، 
برای بررسی مکانیسم جریان مایع در محیط های 
متخلخل و با استفاده از تجسم بخشی سیال، هندسه 

فضای متخلخل، توپولوژی و تاثیرات ناهمگونی انجام 
از آزمایش های  با استفاده  این موارد  می شوند که 

سنتی قابل انجام نیستند.
افزودن  که  است  عجیب  گفت:  بارون  پروفسور 
منجر  سورفاکتانت  محلول  به  سیلیکا  نانوذرات 
ازدیاد  قابل توجهی در فرآیند  تغییرات  به چنین 
استخراج نفت می شود. این تغییرات به دلیل تغییر در 
چسبناکی و همچنین تغییر موثر در رطوبت پذیری 
رخ می دهند و بر تحریک کردن نفت به سمت نقطه 

ازدیاد برداشت کمک می کنند.
نتایج این مطالعه از نقش نانوذرات و سورفاکتانت ها 
در  آن ها  آتی  کاربرد  و  نفت  برداشت  ازدیاد  در 

فرمولاسیون های این صنعت حمایت می کند.
پروفسور بارون تیم علمی حاضر در این مطالعه 
را نمونه ای مهم از همکاری بین المللی فرامرزی در 
تولید مواد جدید برای به حداکثر رساندن برداشت 

نفت توصیف کرد.

یک شرکت آمریکایی نیم تنه ای برای کارگران ساخته که به آنان کمک می 
کند فعالیت هایی مانند بلندکردن مصالح را راحت تر انجام دهند. این نیم تنه به 

کارگران قدرت های ابرقهرمان را می دهد.
قدرت های یک  با  توانند  زودی می  به  کارگران بخش ساختمان سازی  

ابرقهرمان کار خود را انجام دهند.
یک شرکت آمریکایی اعلام کرده  نیم تنه روباتیکی طراحی کرده  که  در انجام 
کارها به این کارگران کمک می کند. در نتیجه از میزان جراحات  کارگران در 

اماکن ساختمان سازی اجتناب می شود.
درحقیقت این نیم تنه جالب مینیاتوری از  اگزواسکلتونی است که در فیلم 

علمی تخیلی »مرد آهنین« وجود داشت.
 قدرت این لباس به کارگران اجازه می دهد کارهایی مانند بلند کردن مصالح و 

نگه داشتن ابزارهای ساخت ساز را بدون فشار به بدنشان انجام دهند.
 Zero در ایالت کالیفرنیا مشغول این لباس هاست که Esko Bionics شرکت
G نام گرفته است. این لباس ها از مارس ۲۰۱8 به انگلیس وارد می شود تا کمک 

حال کارگران ساختمانی شوند.
این نیم تنه به قیمت حدود ۵ هزار دلار عرضه می شود حدود ٤.۳ کیلوگرم 
وزن دارد. همچنین دستگاه می تواند میزان باری از وزن ۲.۲ تا ۶.8 کیلوگرم به 
ازای هر بازو را تحمل کند. نیم تنه Zero G برای بازوهای کارگر نوعی نقطه اتکا 
فراهم می کند تا فعالیت های مختلف مانند حمل مصالح بالای سر را انجام دهد.
نسخه کامل این لباس نیز تا پایان ۲۰۱٩ میلادی ساخته خواهد  شد که شبیه 

لباس مرد آهنین است.

به  موفق  بنیان  دانش  یک شرکت  در  محققان 
با  دست  کننده  عفونی  ضد  فوم  تولید  و  ساخت 

فناوری نانو شدند.
بررسی محصولات نانو و ارائه تاییدیه نانو مقیاس به 
آنها از جمله فعالیت های مهم ستاد توسعه فناوری 
نانو از ۳ سال گذشته بوده است. در واقع بررسی مواد 
و محصولات تولید و عرضه شده در حوزه فناوری 
نانو، سبب شفافیت بازار محصولات نانو شده و به  
ارتقای کیفی این محصولات و افزایش اعتماد مصرف 

کنندگان کمک می کند. یکی از این محصولات که 
توسط یک شرکت دانش بنیان به تولید رسیده ، فوم 
ضدعفونی کننده دست است. با رشد جمعیت جهان و 
گسترش بیماری ها، شمار میکروارگانیسم های مقاوم 
در برابر آنتی بیوتیک ها افزایش می یابد و عفونت ها از 

طریق این میکروارگانیسم ها نیز اتفاق می افتند.
با افزایش آگاهی مردم از مقوله سلامت، بعضی از 
مردم توجه خود را به آموزش و محافظت خود در 
برابر عوامل بیماری زای مضر جلب کرده اند. یون های 

نقره و ترکیبات آن برای طیف وسیعی از باکتری ها 
بسیار کشنده هستند.

آنچنانکه استفاده از نقره در اشکال مختلف روشی 
رایج برای محافظت در مقابل باکتری ها است. اثر ضد 
باکتریایی نانو نقره و بازدهی آنتی باکتریال خوب آن 
در برابر گونه های مختلف باکتری ها مشاهده شده 
محققان  که  دستی  کننده  پاک  رو  این  از  است. 
توانستند آن را به تولید برسانند و دارای تاییدیه نانو 
مقایس است به تولید رسیده و در بازار موجود است.

ایرباس با همکاری چند دانشگاه آلمانی نمونه ای از یک هواپیمای بی سرنشین 
را آزمایش کرد. این هواپیما می تواند بدون هیچ مشکلی به طور وارونه پرواز کند.

یک نمونه کوچک از هواپیمای بی سرنشین ایرباس نخستین پرواز آزمایشی 
خود را انجام داد. این هواپیما در مسیری از پیش تعیین شده به مدت ٧ دقیقه 
پرواز کرد.هواپیمای بی سرنشین Sagitta نام دارد و ایرباس آن را با همکاری 
دانشگاه نیروی هوایی فدرال آلمان در مونیخ، دانشگاه علوم کاربردی، دانشگاه 
فنی کمینتز، دانشگاه علوم کاربردی اینگولزاشتات و مرکز هوافضای آلمان ساخته 

است. در حال حاضر نمونه آزمایشی یک چهارم هواپیمای واقعی با طول ۳ متر 
و وزن ۱۵۰ کیلوگرم است.جالب آنکه چون بخش های مختلف هواپیما لبه های 
تیز و گوشه دار ندارد، Sagitta می تواند بدون هیچ مشکلی به طور وارونه پرواز 
می کند.همچنین تمام بخش های این هواپیما به استثنای  ترمز آن از  کامپوزیت 
فیبر کربنی ساخته شده است. سیستم های پرواز  به وسیله محرک های الکترو 
مکانیکی کنترل می شوند.تمام ویژگی های گفته شده هواپیما، برای کاربردهای 

نظامی اهمیت ویژه ای دارد. 

ارائه روشی کارآمد برای افزایش استخراج نفت توسط محققان ایرانی

با این نیم تنه کارگران ابرقهرمان می شوند

فوم ضدعفونی کننده دست نانویی راهی بازار شد

ایرباس هواپیمای بدون سرنشین آزمایش می کند

محققان نخستین کشتی باری خودران دنیا را ساخته اند. این کشتی با باتری کار 
می کند و قرار است در اواخر ۲۰۱8 میلادی در مسیری ۳٧ مایلی به طور آزمایشی 

حرکت کند.
محققان نخستین کشتی باری خودران و حافظ محیط زیست دنیا را ساختند. این 
کشتی که »یارا بیرکلند« )Yara Birkeland( نام دارد با باتری حرکت می کند و قابلیت 

برنامه ریزی مسیر را به طور خودکار دارد.  
شرکت Yara International ASA با کمک سیستم های فناوری شرکت »کونگزبرگ 
گروپن« این  کشتی را ساخته  است. جالب آنکه انتقال از این کشتی نیز به طور خودکار 

با جرثقیل های الکتریکی انجام می شود.
قرار است کشتی مورد نظر در اواخر ۲۰۱8 میلادی به طور آزمایشی حرکت کند و   

۱۰۰ کانتینر کود را در مسیری ۳٧ مایلی انتقال دهد.
این کشتی باری دارای سیستم جی پی اس است، بنابراین به راحتی می تواند  مسیر 
خود را ردیابی کند. همچنین مجهز به رادار، دوربین و حسگرهای مختلف است. همچنین 
سه مرکز کنترل  عملیات کشتی را کنترل می کنند. این مراکز  موارد اضطراری را رصد 
می کنند و علاوه بر آن وظیفه کنترل شرایط، عملیات، تصمیم گیری و نظارت برکشتی 

و محیط اطراف آن را برعهده دارند.

 برای کاهش درد زانو ورزش کنیم یا نه؟!
افرادی که به مشکلات زانویی دچار هستند را می توان به ۲ دسته تقسیم کرد، افراد 
جوانی که معمولا از لحاظ ورزشی بسیار فعال هستند و از درد جلوی زانو)کشکک( 
رنج می برند و درد آن ها بیشتر در موقعی که نشست و برخاست می کنند و یا از پله بالا 
و پایین می روند ایجاد می شود. دسته دوم افراد مُسنی هستند که با تخریب غضروف 

مفصل زانو رو به رو بوده، که برخی از آن ها مبتلا به آرتروز هستند.
برای کاهش درد زانو ورزش کنیم یا نه؟!

دکتر سید مرتضی کاظمی بیان کرد: پدیده تخریبی غضروفی مفصلی زانو را آرتروز 
زانو می گویند که در آن عوامل متعددی دخیل هستند اما شایع ترین علت آن فاکتور 
سن است. معمولا افراد با افزایش سن، سلول های غضروف ساز در مفصل زانو دیگر 
توانایی ساخت غضروف را ندارند و در نتیجه قطر غضروف به تدریج کم شده و به 

اصطلاح عام زانو دچار ساییدگی و فرد مبتلا به آرتروز زانو می شود.
وی در ادامه افزود: البته علل دیگری چون ضربه، شکستگی و لق زدن زانو که در 
سنین جوانی بسیار شایع تر است می تواند زانو را به تدریج تحت تاثیر قرار دهد علاوه 
بر آن فاکتورهای مکانیکی نیز در این عارضه نقش مهمی دارند مانند وزن بالا، که باعث 
می شود نیروی بیشتری روی زانوها وارد شود و ضعف عضلات و ناهماهنگی نیروی 
وارد شده به مفصل باعث ساییدگی زودرس شده و همچنین در کنار این دسته از 
عوامل فاکتورهای محوری نیز دخیل هستند مانند افرادی که زانوهای پرانتزی و ایکس 
دارند، در هرحال نسبت به افرادی که درگیر این چنین عارضه هایی نیستند در خطر 

ساییدگی و فشار مکانیکی بیشتری روی مفصل زانویشان هستند.
کاظمی فاکتور جنسی را نیز بی تاثیر ندانست و گفت : همان طور که مو، پوست و... 
در زن و مرد متفاوت است این موضوع نیز از این قاعده مستثنا نیست. قدرت و میزان 

عمر غضروف ها و استخوان ها نیز در ۲نوع جنس متفاوت است .
این ارتوپد اظهار داشت: درد زیر کشکک زانو یکی از دردهای شایع در جوانان است 
که به علت متعادل نبودن عضلات، استفاده از پله ها، نحوه نشستن غلط و عدم ورزش 
مناسب بسیار در افراد کم سن شاهد مشکلات زانویی همراه با درد هستیم. لازم به 
ذکر است افراد بدانند هر درد زانویی، آرتروز نیست. بالا و پایین رفتن از پله ها ممکن 
است موجب تشدید درد و آسیب به زانوها شود، زیرا دلیل بروز این عارضه در جوانان 
بیشتر وجود مشکلات مربوط به کشکک است که به دلیل وارد آمدن فشار روی این 

ناحیه بروز می کند.
وی هشدار داد: افراد بدون ندانستن علت درد در ناحیه زانو هیچ کار خودسرانه ای اعم 
از انجام ورزش، مصرف برخی دارو و... نکنند چرا که با نا آگاهی ممکن است سلامت 

زانوی خود را به خطر بیندازند.
رئیس مرکز تحقیقات استخوان و مفاصل در پاسخ به این سوال که چه ورزش هایی 
برای افراد مبتلا به دردهای زانویی مفید است، گفت: هیچ متخصصی بدون دانستن 
علت درد زانو، ورزشی را به بیمار توصیه نمی کند چرا که ورزش و نرمش های زیادی 
برای تسکین درد زانو وجود دارد که متناسب با علت درد برای فرد تجویز می شود و 
اگر افراد خودسرانه و ندانسته از ورزش هایی چون پیاده روی ، شنا و... استفاده کنند 
نه تنها درد آن ها بهبود نمی یابد بلکه ممکن است باعث شدت آن شوند. برای مثال 
افرادی که آرتروز زانو دارند پیاده روی های طولانی مدت صدمه جدی به مفاصل آن 

ها وارد می کند.
کاظمی در خصوص استفاده از افراد از تردمیل گفت : کسانی که در هنگام ورزش با 
تردمیل دچار درد در ناحیه مفصل زانو می شوند از ورزش کردن مجدد با این دستگاه 
خودداری کند و بدون مشورت پزشک هرگز خودسرانه از تردمیل استفاده نکنند زیرا 

سرعت پیاده روی یکی از نکات مهم در بهبود و تشدید عارضه است.
وی در خصوص ارتباط نوع تغذیه با مشکلات زانویی به جام جم آنلاین گفت: مواد 
غذایی پروئین دار مهم ترین خوراکی هایی هستند که شما را در سنین پیری از پیدایش 
مشکلات زانویی در امان نگه می دارند. لبنیات، گوشت قرمز، ماهی، حبوبات و غلات 
از منابع غنی پروتئین هستند و تنها نکته در خصوص مصرف این دسته از خوراکی ها 

رعایت و کنترل وزن است.
 چرا که کنترل وزن می تواند از میزان فشاری که روی مفصل زانو وارد می شود، تاحد 
زیادی کم کند و با این کار نیروهایی که طی فعالیت های روزانه به مفصل تان وارد 
می شود، کمتر خواهند شد. درد زانویی که شما را از راه رفتن باز می دارد، باید بوسیله 

پزشک مورد بررسی قرار گیرد.

فشارخون بالا یکی از بیماری های است که بسیاری از 
افراد به آن مبتلا هستند، اگر شما نیز جزو آن دسته از 
افراد هستید که از این بیماری رنج می برید باید برخی 

موادغذایی را حذف و بعضی را در رژیمتان قرار دهید.
فشارخون بالا یکی از بیماری های شایع قرن اخیر به 
دنبال زندگی مدرن و ماشینی است که خطر بیماری های 
قلبی، عروقی و سکته مغزی و قلبی و مرگ را به دنبال 
دارد. افرادی که از بیماری فشارخون رنج می برند باید 
رژیم غذایی سالم و مناسب مصرف کنند تا از خطر ابتلا 

به بیماری های قلبی، سکته ها و مرگ پیشگیری کنند.
مواد غذایی حاوی فیبر بالا مانند سبزیجات، میوه ها و 

دانه ها پایه و اساس هر رژیم غذایی سالم هستند.
موادغذایی که فشارتان را مثل دارو تنطیم 

می کند
غذاهای حاوی پتاسیم بالا یکی از لازمه های رژیم غذایی 
در افراد مبتلا به فشارخون بالا است و اگر شما در زمره 
آن دسته از افرادی هستید که بیماری فشار خون دارند 
حتما در برنامه غذایی خود غذاهای حاوی پتاسیم مانند 

موز، خربزه و آووکادو را بگنجانید زیرا پتاسیم اثر سدیم 
یا به عبارتی نمک را کم کرده و فشار خون بالا را کاهش 

می دهد.
معجزه امگا 3 در کاهش فشار خون

امگا ۳ ماده غذایی بسیار مفید و موثر در کاهش فشار 
خون است این ماده در مواد غذایی مانند دانه های کتان، 
گوشت گاو، ماهی قزل آل غنی از اسیدهای امگا ۳ هستند 
و در صورتی که مبتلا به فشارخون بالا هستید مصرف این 

موادغذایی حاوی امگا ۳ را ف راموش نکنید.
شکلات خوراکی محبوبی که فشارخونتان را کم می کند

شکلات تلخ که حاوی حداقل ۲۰۰ میلی گرم فنول 
کاکائو باشد به عنوان یک ماده غذایی مفید و موثر در 
کاهش فشار خون شناخته می شود و به عنوان یک 
خوراکی محبوب بر خلاف باور بسیاری که شکلات را برای 
خود مضر می دانند شکلات تلخ در بسیاری بیماری ها 

مانند فشارخون مفید است.
نمک را از سر سفره تان بردارید

غذاهای کم سدیم یا به عبارتی کم نمک یکی از لازمه 

های رژیم غذایی در افراد میتلا به فشارخون بالا است و 
کسانی که از این بیماری رنج می برند نباید در روز بیش از 
۱۵۰۰-۲۰۰۰ میلی گرم نمک مصرف کنند زیرا استفاده 
بیش از این مقدار نمک خطر افزایش خون را به دنبال 

دارد.
غذاهای کنسروی فشارخونتان را بالا می برد

کسانی که از فشارخون بالا رنج می برند باید برخی 
موادغذایی را از رژیم خود حذف کنند برخی مواد غذایی 
به دلیل افزودنی و نمک بالا برای مبتلایان به فشارخون 

مانند سم بوده و برای آن ها خطرناک است .
برخی موادغذایی مانند زیتون، غذاهای کنسرو شده، 
غذاهای فرآوری شده با نمک بالا، ترشی ها و غذاهای 
نمک سود عامل افزایش فشارخون محسوب شده و باید از 

مصرف آن ها در رژیم غذایی اجتناب کنید.
چای و قهوه با فشارتان بازی می کند

کافئین ماده ای است که مصرف بیش از حد آن می 
تواند باعث افزایش فشار خون شود برخی افراد اعتیاد به 
مصرف قهوه و چای به میزان زیاد دارند و این عادت برای 

سلامتی بسیار مضر و خطرناک است .
سمی که مرگ را خبر می کند

الکل یکی از مواد بسیار مضر است که حرکت خون در 
شریان ها را مختل می کند و م تواند فشار خون را افزایش 
دهد و تهدید کننده بزرگ برای سلامت بدن و جان افراد 

محسوب می شود.
اگر فشارخونتان بالاست این گوشت ها را نخورید

چربی های ترانس و چربی های امگا ۶ در افزایش فشار 
خون موثر هستند و به همین از مصرف غذاهای بسته 
بندی شده و گوشت های آماده در سوپرمارکت ما مانند 
همبرگرها و ساندویج ها اجتناب کنید زیرا باعث افزایش 

التهاب در بدن و فشار خون می شود.
غذاهای شیرین ممنوع

شکر و قند عامل ابتلا به بسیاری بیماری ها مانند دیابت 
و چاقی محسوب مصرف قند بالا در رژیم غذایی با فشار 
خون بالا ارتباط مستقیم دارد به همین دلیل از مصرف 
موادغذایی حاوی شکر و قند بالا مانند شیرینی ها چرب 

خودداری کنید.

موادغذایی دوست و دشمن فشارخون را بشناسید

تبلت جدید لنوو به موبایل تبدیل می شود!

یک تولید کننده دستگاه های الکترونیکی از نمونه اولیه صفحه نمایش انعطاف پذیر 
٧.8 اینچی رونمایی کرده است. این دستگاه پس از تا شدن به یک موبایل به نمایشگر 

۵.۵ اینچی تبدیل می شود.
لنوو از نمونه اولیه یک تبلت با صفحه نمایش انعطاف پذیر رونمایی کرده است. این 

دستگاه پس از تاشدن به اندازه یک موبایل معمولی خواهد بود.
 تبلت مذکور که Folio نام گرفته هنوز در مرحله طرح اولیه است. درهرحال تبلت 
مذکور صفحه نمایش ٧.8 اینچی دارد که پس از تا شدن به یک موبایل ۵.۵ اینچی 
تبدیل می شود. طرح اولیه »فولیو« در ۲۰ جولای سال جاری در اجلاس فناوری 

جهانی لنوو در شانگهای رونمایی شد.
 دستگاه هنگامی که تا شده، به طور خودکار با شکل جدید خود را همخوان می کند.
این دستگاه دارای وضوح ۱٩۲۰ در ۱٤٤۰ پیکسل، پردازشگر اسنپ دراگون 8۰۰ 

کوالکام  است.
البته لنوو تنها شرکتی نیست که قصد ارائه صفحه نمایشگر خمیده را دارد. در حال 

حاضر ال جی و سامسونگ نیز درحال ساخت این گونه صفحه نمایش هستند.

گوش دردهایی که باید به آن توجه کرد
گوش دردهایی که باید به آن توجه کرد

یک متخصص گوش و حلق و بینی گفت: گوش 
درد ها اگر علت عفونی و التهابی داشته باشند، باید به 

طور جدی پیگیری و درمان شوند
علی اصغر پیوندی جراح و متخصص گوش، حلق 
و بینی در گفتگو با برنامه »یک نکته یک متخصص« 
شبکه رادیویی سلامت با بیان اینکه گوش درد، یکی از 
شایع ترین بیماری ها است، اظهار کرد: افرادی که صرفاً 
به علت گوش درد به مراکز درمانی مراجعه می کنند و از 

درد، شکایت دارند متعدد هستند.
وی با بیان اینکه گوش درد به دو دسته عمده تقسیم 
می شود، گفت: گوش درد یا داخل گوش ایجاد می شود 
که علت آن شامل عفونت ها، التهاب ها وضرباتی است 
که وارد شده، یا ممکن است منشا دیگری داشته باشد 
و در گوش احساس شود که ما به آن گوش درد راجعه 

می گوییم.
این جراح گوش، حلق و بینی با تاکید بر اینکه بنا 
نیست هر فردی که گوش درد داشت حتما مشکلی 
داخل گوش داشته باشد، ادامه داد: نکته بسیار ساده در 
مورد گوش درد های دسته دوم، مفصل جلوی گوش یا 
مفصل گیجگاهی است که ممکن است به علت استفاده 
نامطلوب از آن یا ضربه، دچار التهاب شده باشد و دردش 
در داخل گوش احساس شود، ولی خود گوش، پرده 
گوش، کانال گوش، سیستم شنوایی، کاملا محفوظ و 

بدون عیب هستند.
وی با بیان اینکه گوش درد ها اگر علت عفونی و 
التهابی داشته باشند، باید به طور جدی پیگیری و درمان 
شوند، گفت: در بعضی موارد اتفاق می افتد که درد های 
سینوسی، مفصلی، دندانی و گیجگاهی در جلوی خود 
گوش یا حتی درد های گردن ممکن است با گوش درد 

خود را نشان دهند.
پیوندی بیان کرد: بنابراین، پیگیری گوش درد هایی 
که به این شکل بروز می یابند قابل اهمیت هستند، 
بعضی از بیماری های مزمن و گاه خطرناک، ممکن است 

گوش درد، تظاهر اولیه آن باشد.
کرد:  تصریح  بینی  و  حلق  گوش،  متخصص  این 
بنابراین اگر منشا درد در گوش باشد درمانش سخت 
نیست، ولی اگر در بیرون از گوش باشد باید به طور 

جدی پیگیری شود.
وی یادآور شد: در مواجهه با این بیماری، باید دردِ 
گوش را کاهش دهیم، علل زمینه ای را از بین ببریم و 
از دست زدن به گوش و دست کاری کردن آن دوری 
کنیم که رعایت این نکات باعث می شود سلامت کانال 
گوش و لاله گوش و دستگاه های اطراف گوش حفظ 

شود.
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مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم :

حماسه دفاع مقدس از سوی مجامع حوزوی و 
دانشگاهی بررسی شود

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم بر ضرورت بررسی 
حماسه دفاع مقدس از منظر علمی و معرفتی از سوی مجامع حوزوی و دانشگاهی 
تاکید کرد.  احمد حسینی در همایش اساتید درس آشنایی با علوم و معارف دفاع 
مقدس اظهار داشت: جمع آوری و نشر آثار حماسه سال های ایثار و شهادت متعلق 
به همه است و نگاه جناحی در مورد آن معنا ندارد؛ اما ما در این زمینه ۲ خط قرمز 
داریم؛ اولا کسانی که در مقابل نظام می ایستند و ثانیا کسانی که مجرمیت آنها از 
سوی محاکم قضایی اثبات شده است.وی افزود: طی سال های اخیر، به دفاع مقدس 
از نقطه نظر رویکرد حماسی، یادواره ای، مراسمی، تاریخ نگاری، تحلیلی و عاطفه ای 
پرداخته شده است اما جای خالی توجه به رویکرد عملی و معرفتی از سوی مجامع 
حوزوی و دانشگاهی بیش از پیش احساس می شود.حسینی ادامه داد: با این حال، 
برغم بی مهری ها و غفلت هایی که بعضا صورت می گیرد، بحمدلله فرهنگ ایثار و 
شهادت توانسته جای خود را در جامعه باز کند.وی با بیان این که رزمندگان اسلام 
در طول دوران دفاع مقدس معجزه دست خالی در برابر تکنولوژی پیشرفته دنیا را 
به نمایش گذاشتند، تصریح کرد: دلاورمردان سپاه اسلام در حساس ترین لحظات با 
کمترین تجهیزات و البته با تبعیت از اوامر ولایت فقیه و فرماندهی معظم کل قوا، 
بالاترین اثربخشی و خدمت را به تمامی قشرها داشته اند و امانت بزرگ فرهنگ دفاع 
مقدس را که برگرفته از نهضت عاشورا بود امروز به حماسه سرخ مدافعان حرم و 
جبهه مقاومت تسری بخشیدند.مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
قم در ادامه فرایند جذب اساتید درس آشنایی با دفاع مقدس و برنامه های آتی را 
مورد اشاره قرار داد و افزود: در زمینه تامین اساتید خواهر درس آشنایی با دفاع 
مقدس نیز تمهیداتی صورت گرفته و نیاز دانشگاه ها مرتفع شده است.وی تاکید 
کرد: ضروری است به منظور جلوگیری از فراموشی و تحریف حماسه دفاع مقدس، 
مولفه های مربوط به درس مربوطه با رویکرد ترغیبی و تشویقی به دانشجویان ارائه 
شود. جانشین فرمانده لشکر ۱٧ امام علی بن ابی طالب )ع( در دوران دفاع مقدس 
نیز در این همایش، به تبیین اهمیت درس آشنایی با دفاع مقدس و ضرورت نوآوری 
در ارائه بی عیب و نقص آن به دانشجویان پرداخت.سردار احمد فتوحی با تشریح 
موضوع »دفاع« و مقدس بودن آن تصریح کرد: دفاع در برابر تهدیدات، برای همه 
موجودات زنده، امری غریزی و طبیعی است و به خصوص برای ما به دلیل این که 
مطلقا آغازگر جنگ نبوده ایم، دفاع از ارزش ها موضوعی مقدس به حساب می آید. 
فرمانده پیشکسوت دفاع مقدس ادامه داد: هنر امام خمینی )ره( این بود که جنگ 
تحمیلی را به نبرد حق و باطل و دفاع از حق در برابر هجمه باطل تبدیل و ارزش 

آن را مضاعف کرد.

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

فعالیت شهرک خودرو قم سال آینده
 آغاز می شود

معاون خدمات شهری شهرداری قم گفت: شهرک خودرویی این شهر به احتمال 
زیاد اوایل سال آینده بخشی از فعالیت های خود را آغاز خواهد کرد. 

سید امیرسامع عصر دوشنبه دردویست و سی و نهمین جلسه رسمی این شورا 
با ارایه گزارشی از روند اجرایی ساخت شهرک یاد شده افزود: در این شهرک کلیه 
خدمات خودرویی لازم و مورد نیاز شهروندان پیش بینی شده است.وی مساحت 
این طرح را ۳۰ هکتار و متشکل از ۶ فاز دانست، و افزود: هر بخش آن دارای سه 
بلوک ۲٤۰ واحدی است، و حدود هزار و ۵۰۰ واحد صنفی و خدماتی داخل این 
شهرک ایجاد می شود..سامع با تاکید بر اینکه پیمانکار و سرمایه گذار باید طبق 
برنامه زمان بندی شده کار را انجام دهد، اضافه کرد: ۵٧ درصد سهم متعلق به 

مشارکت کننده است و ۳۳ درصد آن نیز سهم شهرداری محسوب می شود.
وی اذعان داشت: طبق پیش بینی صورت گرفته در قرارداد، درصورت انجام پیش 
فروش ، مبلغ مورد نظر در صندوقی ذخیره شده و ۳۳ درصد آن توسط شهرداری 
برداشت، ٤٧ درصد آن به سرمایه گذار واگذار، و ۱۰ درصد نیز به عنوان ضمانت تا 
تکمیل کامل طرح در صندوق باقی می ماند.معاون شهردار قم همچنین با اشاره به 
پایان یافتن کارهای مربوط به نازک کاری بلوک شماره یک این شهرک که از ۱۰۰ 
واحد صنفی تشکیل شده، اضافه کرد: فاز ۲ نیز در مرحله ایجاد سقف و ستون است و 
کل طرح خاکبرداری شده و قرار است تا پایان سال جاری ۲ بلوک دیگر را از سرمایه 
گذار تحویل بگیریم.سامع شهرک خدمات خودرویی را یک طرح اقتصادی، اجتماعی 
و زیست محیطی ذکر، و با اشاره به پیش بینی ایجاد یک کمیته راهبردی به همین 
منظور، افزود: با توجه به ضرورت برخورد با صنوف مزاحم ، این حرکت از سوی 
شهرداری قم آغاز شده و اصناف مرتبط شناسنامه دار می شوند. وی با اشاره به تلاش 
های انجام شده جهت اطلاع رسانی و فرهنگ سازی و همچنین ایجاد جذابیت در 
درون شهرک افزود: دقیقا طوری برنامه ریزی شده که فقط کسانی که جزو اصناف 
مزاحم هستند واحدها را خریداری کنند.وی با اشاره به برنامه ریزی برای پیش فروش 
واحدها در هر مرحله ، از آماده سازی نخستین مرحله آن ، و انجام اطلاع رسانی و 
تبلیغات شهری خبر داد، و گفت: با توجه به اینکه مقرر شده سرمایه گذار ورودی 
شهرک و اطراف بلوک یک را کاملا آماده سازی کند، احتمال می رود اوایل سال ٩٧ 
بتوانیم یک سری خدمات مرتبط با خودرو را ارایه کنیم.صورتجلسه قرار داد ساخت 
شهرک خودرویی و اخذ تعهد از طرف دوم قرار داد درخصوص انجام زیر ساخت ها از 
لوایح مطرح شده در این جلسه بود که به پیشنهاد شهردار و بیشتر اعضاء برای بررسی 

بیشتر به کمیسیون های خدمات شهری و تلفیق ارجاع داده شد.

شهردار قم تاکید کرد:

ضرورت انتقال صنوف آلاینده  
شهردار قم گفت: به پروژه شهرک خودرو نمی شود با دید سود نگاه کرد چون 
بسته به منافع عمومی شهروندان است.  سیدمرتضی سقائیان نژاد دوشنبه شب در 
دویست  و سی ونهمین جلسه شورای اسلامی شهر قم که به ریاست ولی الله بیاتی و 
با حضور برخی منتخبان دوره پنجم شورا در سالن جلسات ساختمان شهید باکری 
برگزار شد، با تاکید بر اینکه هر سرمایه گذاری با سرمایه گذاری های دیگر در شهر 
تفاوت هایی دارد اظهار کرد: یکی از وظایف شهرداری این است که مشاغل مزاحم را 
از سطح شهر جمع آوری کند و اگر پروژه شهرک خودرو در قم سرمایه گذار نداشت 
شهرداری باید به تنهایی هزینه را در این زمینه انجام می داد. وی با اشاره به وضعیت 
پروژه شهرک خودرو، با بیان اینکه به این پروژه با دید سود نمی شود نگاه کرد چون 
بسته به منافع عمومی شهروندان است گفت: ما مخالف این نیستیم که در خصوص 
شهرک خودرویی بررسی کامل صورت گیرد اما دقت کنیم که اگر این پروژه 
تعطیل شود یک پروژه نیمه کاره دیگر روی دست شهرداری باقی خواهد ماند و 
شاهد ادامه سریال مشکلات خدماتی خصوصا در زمینه صنوف آلاینده در شهر قم 
خواهیم بود.شهردار قم با اشاره به ضرورت انتقال صنوف آلاینده در این شهر بیان 
کرد: شهرک خودرو با مشارکت سرمایه گذار در حال اجرا است تا بتوانیم بخشی 
از وظایف شهرداری در این شهر که جمع آوری صنوف آلاینده  است محقق کنیم.

مدیرعامل بنیاد بین المللی امام رضا)ع(: 

جشنواره امام رضا)ع( در ۲4۰۰ نقطه از جهان 
برگزار می شود 

مدیرعامل بنیاد بین المللی امام رضا)ع( گفت: پانزدهمین دوره جشنواره بین 
المللی امام رضا)ع( در ۲ هزار و ٤۰۰ نقطه از جهان شامل ٧٧ کشور و ۳۱ استان 
برگزار می شود.  اکبر شیخ روز سه شنبه در آیین آغاز جشن های دهه کرامت 
و جشنواره بین المللی امام رضا)ع( در قم، افزود: جشنواره امام رضا)ع( رویدادی 
فرهنگی، علمی، پژوهشی، ادبی، سینمایی، مطبوعاتی، هنری، کودکان و نوجوانان و 
شامل جشنواره های مردمی و دانشگاهی است. وی اضافه کرد: پانزدهمین جشنواره 
بین المللی امام رضا)ع( تفاوت های بسیار چشمگیری با دوره های قبل دارد و در 
این دوره تعداد برنامه های بنیاد از ۱٧8 برنامه به ۳۳۲ برنامه افزایش یافته که 
رشد 8۰.٩ درصدی داشته است. وی اضافه کرد: تعداد آثار رسیده به دبیرخانه 
جشنواره نیز ٩۲٩ هزار و ٤8٩ اثر بوده که رشد 8٧.۳ درصدی داشته است و 
تعداد سازمان های همکار در این دوره نیز ۲۵٧ هزار و ۳۲۵ نهاد بوده که رشد پنج 
درصدی داشته است. شیخ، مردمی کردن جشنواره را از ویژگی های مهم این دوره از 
جشنواره عنوان و بیان کرد: پخش جشنواره های مردمی در مناطق مرزی و محروم 
و مشارکت اقلیت های مذهبی و اهل سنت باعث نزدیک شدن این جشنواره به 
اهداف خود می شود. وی گفت: در حوزه بین الملل با توجه به این که مشهد پایتخت 
فرهنگی جهان اسلام است، سه همایش بین المللی شامل بانوان مروج فرهنگ 
رضوی جهان اسلام، مجمع جهانی خادمان فرهنگ رضوی و اختتامیه جشنواره بین 
المللی امام رضا)ع( در مشهد مقدس برگزار می شود. وی افزود: برنامه ها و نشست 
های علمی در کشورهای عراق، افغانستان، لبنان، اندونزی، پاکستان، هند، روسیه و 
برزیل به مناسبت انتخاب مشهد به عنوان پایتخت فرهنگی جهان اسلام در سال 
۲۰۱٧، توسط دستگاه های ذیربط ترتیب می یابد.  در این آیین پرچم حرم امامین 

عسکریین)ع( به آستان مقدس حضرت معصومه)س( اهدا شد.

 زن و شوهر ها قهر می کنند و این یک چیز عادی به نظر می 
رسد چون آن ها سر کوچیک ترین دلیلی قهر می کنند.دلایل 
قهر کردن در متاهل ها سر اختلاف نظر می باشد که بستگی به 
چیزی که سر آن اختلاف نظر دارند مدت قهر کردن آن ها نیز 

تغییر می کند.
افرادی که قهر می کنند بیش از همه در معرض پیامدهای 
منفی قهر است .بسیار پیش می آید که زن و شوهرهای جوان در 
دوران نامزدی و در فاصله عقد تا ازدواج به دلایل مختلف بارها 

با هم قهر می کنند.
این که چرا قهر پیش می آید و چه طور باید از مرحله قهر به 
آشتی رسید چیزی است که زوج های جوان باید بدانند. اول این 
که قهر، یک رفتار کودکانه است. این اولین چیزی است که باید 
درباره قهر بدانیم. پس هر کدام از ما که از این حربه به عنوان 
یک رفتار دفاعی یا رفتاری برای آزار دادن همسرمان یا به هر 
نیت دیگری استفاده می کنیم باید بپذیریم که اصلا به عنوان 

یک فرد عاقل و بالغ ظاهر نشده ایم!
حتی کودکان گاهی پس از قهرهای شدید با دوستانشان پس 
از چند دقیقه یا چند ساعت آشتی می کنند و دوباره بازی 
پرنشاط خود را از سر می گیرند، گویی به بی اهمیتی قهر پی 
می برند اما خیلی از آدم بزرگ ها همچنان در رفتار کودکانه 

خود باقی می مانند!
البته ناراحت شدن و به اصطلاح »سرسنگین بودن« با همسر 
زمانی که از دست او ناراحت هستیم، همیشه »بد« نیست، حتی 
می تواند در شرایطی به عنوان راهی و نشانه ای برای آگاه کردن 
او از رفتار اشتباهش موثر هم باشد ولی در برخی شرایط و نه 

همیشه و نه برای مدتی طولانی!
قهر کردن به انتظار منت کشی 

متاسفانه قهر کردن در متاهل ها بیشتر در خانم ها دیده 
می شود و تا وقتی همسر آن ها پا پیش نگذارد، عذرخواهی 
نکند و به اصطلاح »منت کشی« نکند، آن ها از خر شیطان 
پایین نمی آیند! البته طرح این مسئله درباره خانم ها این 
موضوع را نفی نمی کند که بسیاری از مردان نیز به این آسیب 
مبتلا هستند. البته در مواردی که خطای همسر به صورت 
عمد و به دفعات تکرار می شود و راه حل های ساده احتمالی 
موثر واقع نمی شود، استفاده از قهر تا سطحی مجاز است. 
ولی تکرار آن یا طولانی شدن مدت آن، برای رابطه زناشویی 

بسیار مضر است.

چرا قهر می کنند ؟ 
بهروزی فر، روان شناس بالینی و کارشناس خانواده، دلایل 
قهر کردن در متاهل ها را برای پیام رساندن به همسران بیان 
می کند: گاهی زوجین نمی توانند منظور و پیام خود را به 
یکدیگر منتقل کنند؛ بنابراین یکی از زوجین احساس ناکامی 
می کند و گمان می کند مورد بی توجهی همسرش قرار گرفته 
است. پس دچار دلخوری و خشم می شود و تصمیم به قطع 
رابطه کوتاه مدت یا همان قهر می گیرد، البته عمق و میزان قطع 
رابطه به اهمیت پیام بستگی دارد و ممکن است از چند ساعت 

تا چند روز هم طول بکشد.
خودمحور نباشید 

دلیل دوم باز هم در رابطه با گفت و گوی ناموفق زوجین 
مطرح است، گاهی یکی از طرفین خودمحورانه صحبت می کند 
یعنی مطالب خود را با تصورات و با توجه به نیازهای خودش 
مطرح می کند و تصورات و نیازهای طرف مقابل را در نظر نمی 
گیرد که این خودمحوری باعث دلخوری و قطع رابطه طرف 
مقابل می شود؛ زیرا در این جا مسئله تفاوت نگاه و نگرش وجود 

دارد و احساس ناامیدی و یاس جزیی در فرد، ایجاد می شود.
قضیه ابروی بالای چشم 

بهروزی فر دلیل سوم را به بعد شخصیتی یا درون فردی ربط 

و ادامه می دهد: ممکن است شخص، عزت نفس پایین یا آسیب 
دیده ای داشته باشد که در این صورت وقتی در شرایط یا در 
معرض اختلاف عقیده یا سلیقه با دیگران قرار می گیرد، راهی 

جزی قهر کردن برایش باقی نمی ماند.
در همین مواقع است که اصطلاحا مردم می گویند: »به 
فلانی زود بر می خوره« یا »نمی شه بهش گفت بالای چشمت 
ابروست«. این کارشناس خانواده تاکید می کند: قهر کردن مانند 
ریختن زباله ها زیر فرش خانه است، مشکل با قهر کردن حل 
نمی شود زیرا افراد بعد از چند دقیقه، چند ساعت یا چند روز 
سعی می کنند دوباره با هم ارتباط برقرار کنند ولی مشکل به 

جای خود باقی است.
از همسرتان باج نگیرید! 

دلیل بعدی با عنوان »بازیابی عاطفی« از سوی بهروزی فر 
مطرح می شود: اگر دلیل قبلی ناآگاهانه بروز می کند، این دلیل 
کمی آگاهانه است، یعنی فرد در فرآیند شکل گیری شخصیت 
به هدف  برای رسیدن  را  راهی  بزرگسالی  تا  از کودکی  اش 
انتخاب می کند که نوعی »باج گیری عاطفی« از دیگران است.

کودکی که برای رسیدن به خواسته اش بهانه گیری می کند 
یا روی نقطه ضعف والدینش انگشت می گذارد و از این طریق به 
هدفش می رسد، ممکن است در بزرگسالی هم این کار را انجام 

دهد، بر این اساس با همسرش قهر می کند و با خود می گوید 
می توانم با حرف نزدن و قهر کردن با همسرم به هدفم برسم.

دلایل قهر کردن در متاهل ها
افرادی که قهر می کنند بیش از همه در معرض پیامدهای 
منفی قهر است. این روان شناس در تشریح آثار قهر با بیان این 
جمله ادامه می دهد: وقتی قهر رخ می دهد، نشان می دهد که 
فشار زیادی روی فرد است زیرا می خواهد خودش را حفظ کند، 
او در حال تجربه تهدید است و با قهر، انرژی روانی زیادی را از 

دست می دهد.
بهروزی فر با بیان این که قهر موجب ایجاد فاصله عاطفی و 
شناختی بین دو طرف می شود، می افزاید: قهر کردن های زیاد 
و طولانی مدت به مرور زمان موجب دلسردی می شود. حتی 
فضایی که برای عشق ورزیدن به هم وجود دارد، می تواند به 
فضای هم زیستی محض تبدیل شود و زوجین به جای مراوده 
های عاطفی و روانی که به آن نیاز دارند تنها به وظایف خود 

عمل می کنند تا رابطه باقی بماند.
رفتارهای جایگزین قهر کردن در متاهل ها

ناکارآمد است و اگر   • قهر کردن در متاهل ها، رفتاری 
زمانی در کودکی فایده ای برایشان داشته، دیگر در شرایط 
فعلی فایده ای برای آن ها ندارد، بلکه باید به دنبال یافتن 

راه حل باشند.
• زوجین در نظر داشته باشند رفتار ناکارآمد برای مدت زمان 
محدود آن ها را به اهدافشان می رساند. چون سرانجام طرف 

مقابل در برابر این رفتار می ایستد و دیگر باج نمی دهد.
• زوجین مهارت های ارتباط موثر را باید بگیرند و حتی در 
سخت ترین شرایط هم به هم فرصت بدهند و بدانند وقتی 
احساس ناکامی دارند، دچار خشم و هیجان و خستگی می 
شوند و نمی توانند استدلال منطقی داشته باشند پس باید به 
هم فرصت بدهند و صحبت کنند. آن ها باید با موضوع و مشکل 

خود رو به رو شوند و راه حل پیدا کنند.
گاهی افراد موضوع اصلی را نادیده می گیرند و پشت سر 
می اندازند ولی این موضوع یک روز ظهور می کند و خود را 
نشان می دهد، پس زوجین قهر را با بی توجهی به مسئله 
و مشکل اصلی تمام نکنند و با هم صحبت کنند اگر بار اول 
دعوایشان شد، بار دوم صحبت کنند، اگر باز هم دعوا کردند بار 
سوم صحبت کنند و اگر می توانند از مشاوره متخصص و متعهد 

کمک بگیرند تا این مشکل پیشرفت نکند! 

دلایل قهر کردن در متاهل ها

ما باید فرزندان مان را براي یک زندگي پرفراز و نشیب واقعي آماده کنیم. همیشه 
روند زندگي همان چیزي نیست که انتظارش را مي کشیم. وقتي فرزند ما یاد نگیرد 
چگونه با مشکلاتش کنار بیاید یا آن ها را حل کند، در بزرگسالي به سرعت دچار 
ناکامي مي شود و نمي تواند از پس مسائل خود برآید.   در جامعه ما و در دنیاي امروز 
حساسیت والدین درخصوص تربیت فرزندان با سرعت چشمگیري رو به افزایش 
است؛ از این رو خانواده ها به خصوص مادران کتاب هاي شیوه تربیت فرزند مي خوانند، 
در اینترنت مطالب تربیتي جست وجو مي کنند و عضو کانال هاي تلگرامي کودک 
مي شوند. خانواده ها بسیار به فرزندان شان توجه مي کنند؛ دائم آن ها را به مکان هاي 
جذاب مي برند و براي شان وسایل گران قیمت مي خرند و همیشه مراقب آن ها هستند. 
اتاق بچه ها تبدیل  شده به یک مغازه اسباب بازي فروشي! این علاقه به دانستن و توجه 
به تربیت بچه ها بسیار خوب است، اما آنچه در روند فرزندپروري مشکل ایجاد مي کند، 

زماني است که پدران و مادران این توجه ها را از حد اعتدال خارج مي کنند.
آفت هاي تربیت فرزندان

حتي  و  مجازي  تلگرام، صفحات  کانال هاي  کتاب ها،  روزنامه ها،  در  روزها  این 
بحث هاي خانوادگي و میان مردم کوچه و بازار، بسیار مي شنویم که فردي مي گوید 
»من کتاب ها و مطالب روان شناسي خیلي دوست دارم و مي خونم«؛ بسیاري از همین 
افراد وقتي در کنار یک روان شناس قرار مي گیرند، مدعي مي شوند که »من مطالب 
روان شناسي زیاد مي دونم و خودم مشاور همه فامیل هستم و هرکسي سراغ من 
مي آید و من او را راهنمایي مي کنم.« آنچه اهمیت دارد، این است که واقعا هیچ 
فردي با خواندن چند کتاب روان شناسي، روان شناس نمي شود. همان طور که هیچ 
فردي با شناخت چند دارو و دانستن چند بیماري، پزشک نامیده نمي شود؛ هزاران 
نکته باریک تر از مو اینجا است. فرزندپروري امروز دچار آفت هایي شده است که باید 

به آن ها توجه ویژه داشت.
کجاي کار مي لنگد؟

وقتي والدین دائم به گوش فرزندشان مي خوانند که او بسیار باهوش تر از بقیه یا 
زیباتر از همه است، او را خودخواه بار مي آورند. این روزها این اتفاق بسیار گریبانگیر 
کودکان شده است؛ انگار آن ها کالایي هستند که باید زیباتر از همه و بهتر از بقیه 
به چشم برسند تا بتوانیم آن ها را با افتخار به دیگران عرضه کنیم. این آفت کودکان 
را خودخواه مي کند و سبب تقویت خودبرتربیني در آن ها مي شود. باید فرزندان مان 
را به  اندازه کار خوب و درستي که انجام مي دهند، تشویق کنیم و نباید اغراق آمیز 

صحبت کنیم. آنچه لازم است در آن ها تقویت شود، پشتکار و تلاش براي رسیدن 
به اهداف شان است، نه اینکه دائم از این روان شناس به آن روان شناس مراجعه کرده 
و با هزینه هاي هنگفت بخواهیم از فرزندان مان آزمون هوش بگیرد تا اعداد و ارقام 
به دست آمده را به دوست و آشنا بگوییم و فخرفروشي کنیم. بعضي از والدین اصلا 
تحمل آن را ندارند که فرزندشان در کاري شکست بخورد و در بازي با دوست خود 
ببازد. این دست والدین دائم براي حل مشکلات کوچک و بزرگ فرزندشان پادرمیاني 
مي کنند و کودک شان هم با پیش آمدن اولین ناکامي، با گریه از پدر و مادرش 
مي خواهد که اوضاع را درست کنند. ما باید فرزندان مان را براي یک زندگي پرفراز و 
نشیب واقعي آماده کنیم. همیشه روند زندگي همان چیزي نیست که انتظارش را 
مي کشیم. وقتي فرزند ما یاد نگیرد چگونه با مشکلاتش کنار بیاید یا آن ها را حل کند، 

در بزرگسالي به سرعت دچار ناکامي مي شود و نمي تواند از پس مسائل خود برآید.
روش هاي غلط و نتایج تأسف بار

خانواده هایي که به فرزندان شان مسئولیت نمي دهند و از آن ها هیچ انتظاري در برابر 
امور روزمره زندگي ندارند، اعتمادبه نفس آن ها را زیرسؤال مي برند. بچه اي که هیچ 
کاري براي انجام دادن ندارد و موفقیت هاي جدي را تجربه نمي کند، اعتمادبه نفس 
پاییني در او شکل مي گیرد. گاهي حساسیت بیش ازحد والدین در فرزندپروري تبدیل 
به وسواس مي شود. بسیار مي بینیم که والدین آن قدر نکته سنج و نکته بین مي شوند 
که پا از مرزهاي علمي هم فراتر مي گذارند. نمي توان آدم هاي دوروبر را الک کرد و 
افراد را جدا کرد؛ بچه ها باید یاد بگیرند که با افراد مختلف چگونه سازگاري ایجاد کنند. 
این روزها والدین براي برگزاري مراسم هایي مثل جشن تولد، مکان هاي بازي و... از 
هم پیشي مي گیرند و انتظار دارند فرزندشان همیشه در فضاهاي شیک و مجلل بازي 
کند و این باعث مي شود آن ها پرتوقع و به سختي شاد شوند. این چشم وهمچشمي ها 
که در عکس هاي اینستاگرام ها و پروفایل ها مشهود است، در زندگي کوچولوهاي 
ما بسیار تأثیر منفي مي گذارد. پدران و مادران عزیز سعي مي کنند بچه هاي شان را 
دائم به پارک یا به فضاهایي ببرند که به راحتي بازي کنند، اما خودشان کمتر با آن ها 
بازي مي کنند یا هنگام بازي اصلا هیجان ندارند. بچه ها بیش از همه چیز به هیجان 
و بازي احتیاج دارند. والدین بسیار به آموزش بچه هاي شان اهمیت مي دهند و دائم 
دنبال آموزش هاي مستقیم هستند، اما آن ها احتیاج به شادي و بازي و هیجان دارند. 
آموزش از بازي جدا نیست و بهترین وسیله آموزش همان بازي، شادي و هیجان 
است؛ در این لحظات شیرین با آن ها همراهي کنید. خانواده ها خواسته ها، اضطراب ها 

و کمال طلبي هاي خود را به فرزندان شان منتقل مي کنند. متأسفانه ما با بچه هایي 
روبه رو هستیم که به دلیل آفت هاي فرزندپروري، کمتر معناي محبت و عشق را درک 
مي کنند. آن ها بیشتر به خواسته هاي خود فکر مي کنند و حاضرند به هر قیمتي شده، 

به آن ها دست پیدا کنند.
بچه ها عروسک نیستند!

آماده  خمیر  مثل  بچه ها  که  باشند  داشته  دقت  بسیار  باید  مادران  و  پدران 
شکل پذیري هستند و این والدین هستند که به آن ها شکل مي دهند. نسل امروز 
با آسیب هایي روبه رو هستند که باید آن ها را دریابیم. حساسیت هاي بیش ازحد 
ما ممکن است براي آن ها مشکل ساز شود؛ کمي بچه ها را رها کنیم، کمي اجازه 
دهیم که کودکي کنند. آن ها احتیاج دارند خودشان مشکلات شان را حل کنند 
تا روش هاي حل مسئله را یاد بگیرند؛ احتیاج دارند که گاهي بدون اسباب بازي 
سرخود را گرم کنند تا خلاقیت هاي شان را بروز دهند. لازم است بچه ها گاهي از ما 
نه بشنوند. بچه هاي ما عروسک هاي ما نیستند که فقط به ظاهرشان اهمیت بدهیم. 
این روزها علي رغم حساسیت ها و اطلاعاتي که والدین سعي مي کنند داشته باشند، 
فرزنداني خودخواه،  باشیم  به نظر مي رسد؛ مواظب  نگران کننده  فرزندپروري  نوع 

انحصارطلب، بي مسئولیت، وابسته و لوس پرورش ندهیم. 

چـطور هواي فرزندمان را داشته باشیم؟ 

اگر شما متوجه شدید که دائماً هر روز صبح از رفتن به کار می ترسید و یا متوجه شدید که هر روز کل ساعات کاری خود را 
صرف لحظه شماری برای رفتن به خانه می کنید )و یا حتی به ترک کار خود فکر می کنید( ممکن است از فرسودگی شغلی 

رنج ببرید. 
برای بسیاری از افراد، زمان هایی پیش می آید که از کار خود زده می شوند، ولی این حس معمولًا موقت بوده و به دلیل 
سختی های شغلی و یا حس درماندگی ایجاد می شود. ولی اگر شما بطور روزانه با این حس سر و کله می زنید، ممکن است 
دچار فرسودگی شغلی شده باشید. اگر شما متوجه شدید که دائماً هر روز صبح از رفتن به کار می ترسید و یا متوجه شدید که 
هر روز کل ساعات کاری خود را صرف لحظه شماری برای رفتن به خانه می کنید )و یا حتی به ترک کار خود فکر می کنید( 
ممکن است از فرسودگی شغلی رنج ببرید. راه هایی برای کاهش این فرسودگی وجود دارد که می توانید با استفاده از آن این 

حس را در خود کاهش داده و زندگی راحت تری داشته باشید.
دستورالعمل ها:

۱. ابتدا کارهای کسل کننده یا کارهایی که از انجام آن متنفرید را انجام دهید. اگر زمینه هایی در کار شما وجود دارد که از آن 
می ترسید یا تا آخرین لحظه از انجام آن خودداری می کنید، به جای کنار گذاشتن و اذیت شدن از آن کار در کل روز، قبل از 
هر چیز دیگری آن را کامل کنید. بنابراین می توانید بقیه ی روز را به کارهای لذت بخش پرداخته و با یک حس مثبت کار خود 

را ترک کنید.
۲. زندگی شخصی خود را از کار جدا کنید. کارهای خود را به خانه نبرید و یا مشکلات شخصی خود را به محیط کار نبرید. 
مشکلات شخصی به حالت روحی شما در محل کار تأثیر گذاشته و باعث افزایش اضطراب و ناامیدی شما می شود.  بردن کار 
به منزل در غروب و روزهای تعطیل، به این معنی است که هیچ زمان آزادی نداشته و این ممکن است باعث احساس غرق 

شدن در کارها شود.
۳. استراحت کنید. اگر فرسودگی شغلی بسیار زیاد شد و به مشکلی تبدیل شد که هر روز صبح از آن ترس دارید، بررسی 
کنید که شما چقدر مرخصی دارید و در اولین فرصت از آن استفاده کنید. داشتن استراحت موجب می شود ذهن شما پاک شده 

و شما را با دیدی مثبت و تازه تر به محیط کارتان بازمی گرداند.
٤. روابط مشکل دار محیط کار را درست کنید. ممکن است فرسودگی شغلی شما به دلیل جر و بحث شما با همکاران یا

اگر فرسودگی شغلی بسیار زیاد شد و به مشکلی تبدیل شد که هر روز صبح از آن ترس دارید، بررسی کنید که شما چقدر 
مرخصی دارید و در اولین فرصت از آن استفاده کنید

 رئیستان باشد که موجب ایجاد فضایی ناخوشایند می شود. 
به مواردی که در این روابط وجود دارد دقت کرده و از فرد مقابل 
خود بخواهید تا زمانی را باهدف حل مشکلات و شروع دوباره 

گرد هم جمع شده و صحبت کنید.
قابل  و  منطقی  شما  کاری  حجم  که  بیابید  اطمینان   .۵
مدیریت است. اگر شرکتی که برای آن کار می کنید کارمندان 
کمی دارند، ممکن است بیشتر از مقدار عادلانه مجبور به انجام 
کار شوید. شما ثابت کرده اید که یک کارمند توانا و موثر هستید 
و اکنون رئیستان بیش از حدی که به نظرتان منطقی میاید، به 
شما کار محول می کند. مقایسه کنید با توجه به ساعات کاری 
خود در هفته چه مقدار کار انجام می دهید و بررسی کنید آیا 
کاری وجود دارد که بتوانید آن را کم کرده و یا به یک همکار 

مناسب محول کنید.
۶. درباره ی احتمالات آموزش تحقیق کنید. ممکن است به 
دلیل اینکه کار شما قدیمی شما و همان کار را برای مدتی 
طولانی انجام می دهید، دچار فرسودگی شغلی شده اید. از مدیر 
خود و یا منابع انسانی  بپرسید که آیا در زمینه ی مورد علاقه ی 
شما امکان آموزش و کسب مهارت وجود دارد. فرصت های 
جدیدتر ممکن است سبب افزایش انگیزه و خوش بینی شما به 

آینده ی شغلی تان شود.

اگر از شغلتان دلزده شده اید بخوانید
سید احمد موسوی 

یکي از آسیب هاي اجتماعي کم و بیش رایج در جامعه ما، مسئله بي حجابي و بدحجابي است. 
اجتماعي دارای علل وعوامل متعددي می باشد. برخی از عوامل اجتماعی   این پدیده نیز همانند سایر پدیده هاي فرهنگي ـ
موثر بر حجاب و عفاف در جامعه ما عبارتند از: تفاوت بین تعریف حجاب از دید کنشگر و ناظر کنش: باتوجه به این که موضوع 
مورد مطالعه جامعه شناسي، کنش اجتماعی مي باشد، لازم است حجاب را به عنوان یك کنش اجتماعي در نظر بگیریم. این که 
کنش چگونه و توسط چه کسی تعریف می شود ماکس وبر معتقد است: تعریف کنش توسط خود عامل کنش یا خود کنشگر 
صورت می گیرد. معنایی که توسط عامل کنش به عمل می آید. پاره تو به تعریف کنش توسط ناظر کنش عقیده دارد من 
کاری می کنم و کسی شاهد آن است، آن کس تعریف می کند. در جامعه ما کنشگر و ناظر کنش تعریف واحدی از پوشش 
ندارند و در اغلب موارد نوعی تناقض را از دید آن ها شاهد هستیم. آنچه کنشگر پوشش می داند را ناظر کنش بد حجابی یا بی 
حجابی تلقی می کند و آنچه از دید ناظر کنش پوشش و حجاب کامل می باشد را کنشگر اظهار بی اطلاعی می کند. ضعف در 
انتقال الگوهاي پوششي مورد قبول جامعه: هنجار ملاک و معیار رفتار در شرایط زمانی و مکانی خاص هر جامعه است. هنجارها 
الگوهای رفتاری تایید شده و راهنمای عمل ما هستند. حجاب به عنوان یک کنش اجتماعی مبتنی بر هنجارها است.در زندگی 
روزانه هرکاری را که بخواهیم انجام دهیم می گوییم نیاز به الگو) نقشه یا راهنما( داریم. برای مثال خیاطی، ساختمان سازی 
و... هنجارها قبل از تولد ما در جامعه وجود دارند و ما از بدو تولد براساس آن ها زندگی می کنیم. از کارکردهای مهم نهادهای 
اجتماعی مانند خانواده، آموزش و پرورش و دین،آموزش و انتقال الگوهای رفتاری و الگودهی است. اگر این نهادها در این زمینه 
خوب عمل نکنند جامعه دچار بی الگویی ) بی هنجاری( می شود. الگوی پوشش به دلیل کارکردهای مثبتی که برای جامعه 
داشته و دارد شکل گرفته است و در صورتی که از سوی عده ای مورد بی توجهی قرار گیرد با واکنش افکار عمومی مواجه می 
شود. الگوی پوشش و کیفیت لباس در هر جامعه، متاثر از هنجارها است. نوع لباس، یکی از مشخصه های هویت فرهنگی هر 
جامعه است. نحوه لباس پوشیدن، معرف هنجارهای پوششی جامعه و انتظارات جمعی است که نوع دوخت، جنس لباس، رنگ 
و تناسب لباس با سن فرد را نیز مد نظر دارد. بسیاری از جوامع، اقوام و گروه های اجتماعی را از روی الگوی پوششی آن ها می 
شناسیم. با وجود این که بهترین الگوهای پوششی را داریم اما امروزه شاهد ضعف در انتقال این الگوها به نسل جدید هستیم که 
این موجب نوعی نابسامانی در زمینه پوشش گردیده است. تفاوت بین نسلی ناشی از دگرگونی ها: خانواده از عوامل اجتماعی 
شدن است. در خانواده سنتی یک نوع هم شکلی بود. تفاوت نسلی محسوس نبود. آرزوهای نسلی تفاوتی نداشتند. فکر و رفتار 
شبیه هم بود. با گسترش جوامع اشتراکات تبدیل به افتراقات شد. الان با دگرگونی ها مواجه ایم. بستر زمانی دگرگونی ها 
کوتاه است. یک نسل می تواند شاهد چند دگرگونی باشد. از ۱٩۶۰ به این سو شاهد دگرگونی ها هستیم. زندگی پدر بزرگ 

با پدرش تفاوت محسوسی نداشت. اما زندگی پدر من با پدرش، یا من با پدر بزرگم،فرزندان من با من بسیار متفاوت است.

افزایش تفاوت ها بخاطر افزایش سرعت تفاوت ها است. مکانیزاسیون)صنعتی شدن(، اتوماسیون) نیاز به نیروی انسانی کم(، 
رباتیسم و...این ها همه دگرگونی است.برای تطابق با دگرگونی ها نیاز به اجتماعی شدن مجدد داریم تا بتوانیم تفاوت بین نسلی 
را کم کنیم.مسئله اصلی که در گذر از جامعه سنتی به نوین رخ می دهد این است که خانواده بخشی از الگوها را از جامعه سنتی 
و برخی را از جامعه نوین می گیرد که این امر الگودهی را دچار مشکل می کند. الگو پذیری از گروه هاي مرجع: الگو پذیری 
از گروه هاي مرجع موجب دگرگونی در نظام هنجاری جامعه نسبت به الگوی پوشش شده است.گروه مرجع به گروهي گفته 
مي شود که افراد از آنها الگو مي گیرند،براساس الگوها و مدل هاي رفتاري گروه مرجع عمل می کنند و با آن هم نوا می شود 
و تعلق خاطر پیدا می کند. آرزوهاي خویش را در آنها تحقق یافته مي بینند و مایلند برنامه زندگي خود را متناسب با تصویري 
که از آن ها دارند،تنظیم کنند۲ و رفتار گروه های مرجع را تکرار کنند. مانند علاقه به یک هنرپیشه، ورزشکار، خواننده و...و 
ظاهر شدن مانند آن. در گذشته این گروه های مرجع محدود بودند و در بیشتر مواقع در حد خانواده و شبکه خویشاوندی 
بود. اما تنوع گروه هاي مرجع در عصر و زمان ما با توجه به نقش الگویي آن، از جمله زمینه هاي بی توجهی عده ای به الگوی 
پوششی مورد قبول جامعه شده است.در بیشتر موارد افرادی که گرایش به بدحجابی یا بی حجابی دارند، خواسته یا ناخواسته، 
از الگوهایي پیروی می کنند که با هنجارهای مسلط جامعه، در تعارض هستند. شبکه هاي ارتباطي)تلفن، تلگرام، وات ساپ 
و...( و گروه هایي که فرد درگیر تعامل پیوسته و مستقیم با آنها است، نقش بسیاري را در الگودهي دارند.به ویژه اگر فرد براي 
این ارتباط، ارزش و اعتبار خاصي قائل بوده و آثار و نتایج قابل توجهي براي وي داشته باشد. یک گروه اجتماعی یا یک رسانه 
با توجه به نفوذ اجتماعی که دارند آن قدر بر مخاطبان و افراد اثر می گذارد که کنش فرد را به دنبال خودش می کشاند و فرد 

بدون اندیشه ارزیابی و قضاوت می کند و خودش را با هنجارهای آن الگوی مطلوب همانند می سازد.

عوامل اجتماعی موثر بر حجاب و عفاف 






